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KS § 193/24
Planbesked för Motorn 5, del av Skövde 4:303 och del av 
Skövde 4:305, planbesked
KS2024.0604

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 184/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 193/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar om positivt planbesked angående upprättade av detaljplan för 
fastigheterna Motorn 5, del av Skövde 4:303 och del av Skövde 4:305, Skövde stad, Skövde 
kommun.

Kommunstyrelsen beslutar att skrivningar om stadsmässig gata, stadsmässig 
gatukaraktär utgår ur bakgrundstexten. 

Yrkanden
Torbjörn Bergman (SP) yrkar;

-Att lämna negativt planbesked. Platsen är ej lämplig för skatepark.

-Att skrivningar om ”Stadsmässig gata, stadsmässig gatukaraktär”, etc. utgår ur 
bakgrundstexten. FÖP, som nämner stadsgator, är endast rådgivande. Det är olämpligt för 
möjlighet att angöra stadskärnan och dess parkeringshus om stadens inre ring av matarleder 
ombildas till stadsgator med lägre trafikflöden, längre restider och prioritering av gång- och 
cykel på bekostnad av biltrafik.

Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag om positivt 
planbesked samt bifall till Torbjörn Bergmans (SP) yrkande att skrivningar om 
stadsmässig gata, stadsmässig gatukaraktär utgår ur bakgrundstexten. 

Beslutsgång
Ordförande ställer Johan Asks (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag mot Torbjörn Bergmans (SP) yrkande om att lämna negativt 
planbesked och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag att lämna ett positivt planbesked.
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Ordförande finner därefter att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med Torbjörn 
Bergmans (SP) och Johan Asks (S) yrkande att skrivningar om stadsmässig gata, 
stadsmässig gatukaraktär utgår ur bakgrundstexten. 

Sammanfattning
Skövde kommuns gata- och naturenhet har den 16 augusti 2024 ansökt om planbesked för 
upprättandet av detaljplan för att möjliggöra fördröjning/hantering av dagvatten och skyfall 
kombinerat med actionpark (skate) inom del av fastigheten Skövde 4:303 som ägs av 
Skövde församling och Motorn 5 som ägs av Skövde kommun. Planen ska även möjliggöra 
att Badhusgatan kan avleda skyfallsvatten.

Ett planprogram håller på att tas fram för Arenaområdet för att utreda möjligheterna att 
förtäta området. Under arbetet har en dagvatten- och skyfallsutredning, som beskriver 
befintlig situation, tagits fram. I den framgår att det finns en skyfallsproblematik kring 
Arenaområdet och att hantering av dagvatten och skyfall är en förutsättning för att förtäta 
området.

Sedan 2015 har sektor medborgare och samhällsutveckling och sektor service letat efter 
lämplig yta för actionpark (skate). Möjligheten att kombinera fördröjning av dagvatten och 
skyfall med actionpark har undersökts.

Sektor samhällsbyggnad ser positivt på ansökan som överensstämmer med ÖP 2040 och 
FÖP Centrala Skövde. Actionparkens utbyggnad går i linje med kommunfullmäktiges 
samtliga mål.

Bakgrund
Sektor samhällsbyggnad har den 16 augusti 2024 fått in en ansökan från gata- och 
naturenheten om planbesked för upprättande av detaljplan inom ett område som berörs av 
fastigheterna Motorn 5, del av Skövde 4:303 och del av Skövde 4:305. I ansökan står det 
emellertid att bara del av Skövde 4:303 berörs.

Syftet med planen är att möjliggöra fördröjning av dagvatten och skyfall kombinerat med 
actionpark. Vidare ska planen möjliggöra att Badhusgatan kan byggas om till en gata som 
även kan avleda skyfall.

Kommunstyrelsen beslutade 2024-04-15 § 66/24 att platsen är lämplig för kombinerad 
actionpark och skyfallsdamm. Kombination av funktionerna har även samråtts med berörda 
fastighetsägare.

Skövde kommun har skrivit avtal med Svenska kyrkan om markköp för del av Skövde 
4:303. Fastighetsregleringen kan först ske när detaljplanen fått laga kraft.

Planeringsförutsättningar
Området angränsar till Räddningstjänsten och Skövde Arenaområdet i väst, Majorsgatan i 
norr och S:ta Elins kyrkogårds gravområde i öst.
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Föreslagen yta för fördröjning av skyfall kombinerad actionpark är ca 2000 m2 stort. Hur 
stor del av Badhusgatan som behöver ingå i planområdet är oklart.

Förslaget följer Skövde kommuns översiktsplan 2040 (Laga kraft 2024-10-10), där är 
området utpekat som "mångfunktionell bebyggelse. I FÖP centrala Skövde (2016-06-28) är 
området beläget inom förtätningsområde C-Arenaområdet. Att utveckla Arenaområdet med 
tillhörande stråk är en målsättning att förstärka centrala Skövde som en attraktiv och kreativ 
mötesplats. Förtätning av arenaområdet finns med i leveransplanen i Strategisk plan med 
budget 2025-2027 för åren 2028 och 2029 .

Området för planbeskedsansökan berörs av tre detaljplaner. Reglerad markanvändning är 
område för transformatorstation, kompletteringsmark till begravningsplats och gata eller 
torg.

Ett planprogram håller på att tas fram för Arenaområdet. Dagvatten- och skyfall, geoteknik 
och markmiljö har översiktlig studerats. Undersökningarna kan behöva kompletteras under 
detaljplanearbetet. En mobilitetsstrategi/trafikstrategi för Badhusgatan kommer tas fram 
under programarbetet. Den ska analysera, identifiera och utvärdera en trafikutformning som 
möjliggör för en gata med mer utrymme för gång- och cykeltrafiken i kombination med 
fortsatt god framkomlighet för buss- och biltrafik. Målsättningen tar avstamp i FÖP C 
Skövde.

Enligt Norconsults dagvatten- och skyfallsutredning (2020-03-25) framtagen för 
planprogramarbetet är en yta för fördröjning av dagvatten och skyfall en förutsättning för att 
kunna förtäta arenaområdet. Lämplig yta för fördröjning av dagvatten och skyfall har pekats 
ut vid norra Badhusgatan inom fastigheterna Motorn 5 och del av fastigheterna Skövde 
4:303. Ytan bör klara att fördröja 800 kubikmeter dagvatten. Hur det skulle kunna 
samordnas med en actionpark har studerats. Konsultfirman Nord Skateparks har tagit fram 
tidiga skisser för att skapa en attraktiv plats med god tillgänglighet. Vidare nämns att 
Badhusgatan behöver få en annan höjdsättning för att hantera områdets befintlig 
skyfallsproblematik. Vattnet behöver kunna ytavrinna mot Mörkebäcken i norr.

En risk- och möjlighetsanalys har tagits fram där värderingarna har utförts i samarbete med 
enheten gata- natur, fritid samt konsult Nord Skateparks. Risker som bl.a. behöver studeras 
är risken för att anläggningen ofta är vattenfylld, risk för något barn trillar ned i djupa 
delarna när det är vattenfyllt, att vistelsemiljön inte upplevs attraktiv och trygg och 
markföroreningar.
Det finns en budget avsatt för en actionpark på 8,5 miljoner kr samt en driftbudget under 
fastighetsavdelningen.

Söder om området har Lorentzon har fått positivt planbesked (KS 2023-08-28 § 129/23) att 
upprätta en detaljplan för bostäder, restaurang och lokaler för verksamheter och garage inom 
fastigheten Motorn 1 och 6. Lorentzons område och område för fördröjning/avledning av 
skyfall och actionpark bör planläggas ihop i en detaljplan.
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I kommande arbete ska bland annat följande frågor utredas/studeras:
• Översiktlig geoteknisk undersökning finns men kan behöva kompletteras i samband 

med detaljplanearbetet.
• Översiktlig miljöteknisk markundersökning finns men kan behöva kompletteras i 

samband med detaljplanearbetet.
• En dagvatten- och skyfallsutredning som beskriver befintlig situation finns. Den kan 

behöva kompletteras i samband med detaljplanearbetet.
• Gestaltningen av området för skyfallsdamm kombinerad actionpark ska studeras. Det 

är viktigt att för att skapa en attraktiv, säker och trygg plats med goda förbindelse till 
omgivningen. Området är en entré till stadskärnan.

• Lämplig utformning av Badhusgatan och anslutning till gatan ska utredas. En 
mobilitetsstrategi/trafikstrategi kommer tas fram till planprogrammet. 

• Anslutning mot Majorsgatan ska studeras.

Motivering av beslut
Sektor samhällsbyggnad ser positivt på ansökan om att ta fram en detaljplan som möjliggör 
en yta för fördröjning av dagvatten och skyfall och rekreation i form av actionpark samt 
ombyggnad av Badhusgatan till en gata som även kan avleda vatten vid skyfall.

Följande ska beaktas:
• FÖP C Skövde ska beaktas
• Intentionerna i planprogrammet för Arenaområdet (som håller på att tas fram med 

planerat samråd under 2025).
• Mobilitetsstrategi/Trafikstrategi för Badhusgatan
• Angränsande fastigheter bebyggelse
• Planläggning av området och planläggningen för bostadsbebyggelse på fastigheterna 

Motorn 1 och 6 bör planläggas samtidigt och ingå i en och samma detaljplan.

Förslaget är förenligt med ÖP 2040 laga kraft 2024-10-10 och FÖP C Skövde. Planen 
föreslås upprättas med utökat förfarande för att området kan ha allmänt intresse och påbörjas 
tidigast under våren 2025 med ett beräknat beslut om antagande i kommunstyrelsen under 
2027. Tidplanen är satt för att planprogrammet för Arenaområdet behöver färdigställas 
innan planen kan antas.

Kostnad
I samband med begäran om planbesked tas en avgift ut (12 kap. 8§ PBL). Avgiften är 
baserad på de kostnader som är förenade med bedömningen och varierar utifrån 
planbeskedets karaktär och omfattning. Skövde kommun tillämpar den av 
kommunfullmäktige beslutade plan- och bygglovstaxan. Ansökan bedöms vara av 
omfattningen medelstor åtgärd med en angiven kostnad på 17 190 kr (enligt 2024 års 
indexuppräkning).
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Information
Ett planbesked anger om kommunen avser att påbörja planläggning eller inte.

Om kommunen avser att inleda planläggning ska det av beslutet framgå när kommunen 
bedömer att detaljplanen kan antas.

Positivt planbesked är inte en garanti för att en detaljplan slutligen kan antas.

Synpunkter och information under samråd kan exempelvis innebära att ändring av inriktning 
och/eller omfattning behöver göras under detaljplanearbetet. Processen med att ta fram en 
detaljplan kan komma att medföra förändringar för projektet.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Planbesked för Motorn 5, del av Skövde 4:303 och del av Skövde 4:305, 
planbesked
Bilaga 3 Placering Ansökan om planbesked del av Skövde 4303
Bilaga 4 Illustration Ansökan om planbesked del av Skövde 4303
Bilaga 5 Risk o möjlighetsanalys Ansökan om planbesked del av Skövde 4303
Bild till tjänsteskrivelse planbesked, karta på området
Bilaga 1 Ansökan om planbesked del av Skövde 4303 och Motorn 5
Bilaga 2 Projektbeskrivning Ansökan om planbesked del av Skövde 4303

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KS § 194/24
Ändring detaljplan Norra delen av Närlundaområdet, 
Närlunda 4:14 område 1 och 2, Närlunda 4:14 område 4 
och 4:86 område1 samt fastigheterna Närlunda 4:79–4:82.
KS2023.0264

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 185/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 194/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon betydande 
miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger.

- ställa ut förslag till ändring av detaljplan Norra delen av Närlundaområdet.

Sammanfattning
Syfte är att möjliggöra fler typer av bostäder.

I samband med detta behövs även kompletterande reglering av hur bebyggelsen får utformas 
och dess placering på tomterna.

Förslaget till ändring omfattar fler fastigheter än i tidigare beslut om planuppdrag, därför har 
ärendet fått ett nytt namn på och uppdraget heter nu: ”Ändring detaljplan Norra delen av 
Närlundaområdet”.

Bakgrund
Enligt miljöbalken 6 kap 5 § ska kommunen som upprättar eller ändrar en plan eller ett 
program undersöka om genomförandet av planen, ändringen eller programmet kan antas 
medföra betydande miljöpåverkan och om en strategisk miljöbedömning ska göras. Under 
processen för strategisk miljöbedömning arbetas en miljökonsekvensbeskrivning fram.
Genomförandet av förslaget bedöms inte medföra någon betydande miljöpåverkan varför 
någon strategisk miljöbedömning innehållande en miljökonsekvensbeskrivning inte behöver 
genomföras.

Kommunstyrelsen beslutade 2023-06-21 KSAU § 109/23 att ge sektor samhällsbyggnad i 
uppdrag att upprätta Ändring detaljplan för fastighet Närlunda 4:14. Området har dock 
utökats och namnet behöver stämma överens med namnet på den plan som ändras, varför en 
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namnändring på uppdraget är aktuellt. Planändringsområdet omfattar sedan tidigare 
fastigheterna Närlunda 4:14 område 1 och 2, nu inkluderas även Närlunda 4:14 område 4 
och 4:86 område1 samt fastigheterna 4:79–4:82.

Kvarntorpsvägen har byggts ut för att möjliggöra byggnation av bostäder. VA, fiber och el 
finns indraget till tomtgräns. AB Skövdebostäder planerar att uppföra bostäder med hyresrätt 
på en del av området. Skövdebostäder har, tillsammans med mark- och exploatering, Skövde 
kommun, begärt planändring. Detta så att den framtida byggnationen bättre kan anpassas till 
det bostadsbehov som finns i Tidan. Planområdet nära parken i öst där Tidan rinner. På 
gående avstånd från planområdet finns servicefunktioner som vårdcentral, idrottsplatser, 
mataffär. Stadsarkitekten påpekat att nya husvolymen ska ge ett varierat intryck. Detta för 
att smälta in i befintliga villaområde som har olika typer av småhus.

Gällande detaljplan från 1982 anger att fastigheterna inom planändringsområdet får 
bebyggas med fristående hus eller sammanbyggda hus. Det finns ett önskemål att även 
tillåta parhus/radhus för att öka möjligheterna till flyttkedjor i Tidan – dvs. kunna flytta från 
småhus till tillgängliga lägenheter i markplan.

Förslaget
Ändringen av detaljplanen möjliggör för flera typer av bostäder. Höjden, takvinkel, och 
exploateringsgrad kommer att regleras för att behålla bl.a. områdets karaktär och 
dagvattenhanteringen inom området. Ändringen av detaljplanen möjliggör bostäder i flera 
former bland annat parhus- eller radhus, kedjehus, flerfamiljshus och villa. Ändringen av 
detaljplanen möjliggör fler möjligheter för placering och utformningen för att skapa 
lämpliga förutsättningar inom- och utomhus.

Större påverkan och konsekvenser
Planändring arbetet tar hänsyn till:

- Kulturmiljöer i Tidan.
- Trafikbuller från järnvägen som går 130 m öster om planändringsområdet.
- Behålla befintliga situationen för dagvattenhantering.

Motivering av beslut
Med stöd av behovsbedömningen görs bedömningen att planen och dess genomförande inte 
kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan enligt miljöbalken. En strategisk 
miljöbedömning enligt miljöbalken 6 kap 3 §, innehållande en miljökonsekvensbeskrivning, 
behöver därför inte genomföras.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Ändring detaljplan Norra delen av Närlundaområdet, Närlunda 4:14 
område 1 och 2, Närlunda 4:14 område 4 och 4:86 område1 samt fastigheterna Närlunda 
4:79–4:82.
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Behovsbedömning ÄDP Fastighet Närlunda 4
planändringområdet.JPG
Yttrande över undersökningssamråd(26798775).pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KS § 195/24
Överenskommelse om upphörande av tomträtt, inlösen av 
byggnader samt rivning på Simsjön 1:172 och Simsjön 1:1
KS2024.0603

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 186/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 195/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- godkänna avtal om förtida upphörande av tomträtt den 1 februari 2025 samt inlösen 
av byggnaderna som tillhör tomträtten på fastigheten Skövde Simsjön 1:172 för 2 
000 000 kronor.

- riva byggnader och anläggningar på fastigheten Simsjön 1:172 och 1:1. Beslut om 
rivning fattas med förbehållet att samråd ska ske med kommunstyrelsens 
arbetsutskott innan fastigheten med tillhörande byggnader rivs.

Sammanfattning
Mellan kommunen och tomträttsinnehavaren, Tanios Rizk, finns ett gällande tomträttsavtal 
på fastigheten Simsjön 1:172. Tomträttsavtalet löper till den 1 oktober 2038 med automatisk 
förlängning om 20 år om det inte sägs upp senast två år inför varje periods utgång. 
Tomträttsinnehavaren har sedan tidigare inte visat intresse för att driva vidare verksamheten 
på fastigheten och inte heller hittat någon annan att överlåta tomträtten till och har därmed 
kontaktat kommunen för att hitta en lösning. Parterna har därför kommit överens om villkor 
för tomträttens upphörande och tomträttsinnehavarens avetablering av verksamheten och 
avflytt från fastigheten, samt ersättning för inlösen av byggnader mm enligt nedanstående.

Bakgrund
Tomträttsinnehavaren, Tanios Rizk, har på området bedrivit sommarrestaurang, café, kiosk 
och minigolf, sedan han förvärvat tomträtten 2007. Sedan några år tillbaka har han meddelat 
kommunen att han haft svårt att driva verksamheten med lönsamhet. Av denna anledning 
har verksamheten varit stängd under ett antal säsonger. Detta har även lett till att han 
upplåtit tomträtten till tredje part, som har drivit verksamheten på tomträtten de senaste åren 
(2020–2024). Hyresavtalet med tredje part löper ut vid årsskiftet (241231) och varken 
hyresgästen eller tomträttsinnehavaren har visat något intresse för att driva rörelsen vidare. 
Tomträttshavaren har inte heller lyckats överlåta tomträtten till annan intressent trots hjälp 
av extern mäklarfirma.

Kommunen har under längre tid varit i förhandlingarna med tomträttsinnehavaren när han 
först föreslog att friköpa fastigheten. Med tanke på det strategiska läge av tomträtten och 
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kommunens framtida planer i området har man inte velat låta tomträttsinnehavaren friköpa 
fastigheten där tomträtten ligger på.

Kommunen har dessutom gång på gång fått klagomål från medborgare om undermåligt 
underhåll och servicenivå på verksamheten.

Bebyggelse på fastigheten Simsjön 1:172 omfattas inte av områdesbestämmelserna 
(1496KDP626) som råder för området, utan är undantagna från dessa. Det innebär att det 
endast är tomträtten som reglerar vad som får byggas på fastigheten. Utan tomträtt kan 
fastigheten i någon annans ägo leda till oönskad byggnation, med negativa konsekvenser, 
vilka bland annat kan hänföras till den strategiska placeringen av fastigheten och de allmänt 
kända diskussionerna kring begränsning av byggnation vid Simsjön.

Efter tomträttsinnehavarens erbjudande till kommunen att köpa byggnader på fastigheten har 
mark- och exploateringsenheten fått fram ett värdeutlåtande genom upphandlad extern 
värderare. Värderingen bedömer ett marknadsvärde av byggnader till 2 000 000 kronor.

Parterna har därefter kommit överens om att tomträtten ska upphöra i förtid (240201), då 
kommunen tillträder marken och att kommunen köper byggnaderna för värderingsbeloppet. 
Byggnaderna består av en restaurangbyggnad samt ett förråd. Kommunen har även kommit 
överens med tomträttsinnehavaren om att i förtid säga upp andra upplåtelser på kommunens 
mark, vilka idag arrenderas och ligger i direkt anslutning till tomträtten.

Överenskommelsen vars godkännande av kommunstyrelsen sektor samhällsbyggnad 
föreslår, reglerar alla dessa punkter.

Eftersom det under tid inte funnits några intressenter till vare sig tomträtten eller 
verksamheten, föreslår mark- och exploateringsenheten att byggnaderna samt 
minigolfbanorna på Simsjön 1:172 (som även finns på fastigheten Simsjön 1:1) ska rivas. 
Blir det så att någon i nära framtid visar intresse för att hyra restauranglokalen får 
kommunen skriva hyresavtal med vederbörande, med förbehåll om framtida rivning och 
därmed enklare uppsägningsvillkor.

Motivering av beslut
Skövde kommun är bunden genom tomträttsavtalet att lösa in byggnader vid uppsägning 
oberoende om detta sker vid uppsägning eller i nära tid som det föreslås här. 
Tomträttsinnehavaren har inte något intresse att driva vidare verksamheten på fastigheten. 
Kommunen har framtida planer för området kring Simsjön, där tomträtten är strategiskt 
placerad.

Även om planerna på utveckling ligger längre fram i tiden anses det vara ett strategiskt 
tillfälle att tomträtten upphör när intresset för denna är obefintligt.
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Därmed föreslår sektor samhällsbyggnad att kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 
kommunstyrelsen föreslå godkänna överenskommelse om förtid upphörande, samt inlösen 
av byggnader för 2 000 000 kr.

Även beslut om rivning av samtliga byggnader och anläggningar föreslås.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Överenskommelse om upphörande av tomträtt, inlösen av byggnader samt 
rivning på Simsjön 1:172 och Simsjön 1:1
Vu skövde Simsjön 1 172 inkl. bilagor 2024
ÖK om upphörande av tomträtt mm - signerad av tomträttsinnehavaren
Karta översikt
Karta

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Rizk Tanios, tsg_on@hotmail.com 

mailto:tsg_on@hotmail.com
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KS § 196/24
Antagande av Regler för foodtrucks i Skövde kommun
KS2024.0609

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 187/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 196/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta regler för Foodtrucks.

Sammanfattning
Sedan 2016 har Skövde kommun haft verksamheter som kan beskrivas som foodtrucks 
(matvagn). Dessa har fallit under allmänplats och de näringsidkare som bedrivit detta har 
inte haft möjlighet att på ett enkelt sätt se var och hur de kan nyttja marken och vad som 
förväntas av dem utan detta har kommit som en överraskning när yttrandet eller kontakten 
från kommunen kommit. Publika riktlinjer har varit ett önskemål både för näringsidkaren 
och för handläggare.

Bakgrund
2018 påbörjades arbetet med reglerna för foodtruck för att ha ett verktyg att arbeta med i 
relation till foodtrucks.

Detta blev pausat på grund av pandemin men har nu färdigställts med förnyad samrådan 
med Skövdes fritidsavdelning, Miljösamverkan östra Skaraborg och Räddningstjänsten 
Skaraborg.

Motivering till beslut
För att ordna ansökningar och underlätta handläggningen av Skövde kommuns allmänna 
platsmark på ett mer överskådligt och enkelt sätt samt fastställa riktvärden som kan påverka 
en sökande och handläggare i relation till matvagnar.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Regler för Foodtrucks i Skövde kommun
RÖS Vägledning Foodtrucks
Yttrande RÖS om Foodtruck
Bilaga 1 Regler Foodtrucks
Förslag Regler Foodtrucks
Remiss Granskning av MÖS
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KS § 197/24
Antagande av Regler för uteservering i Skövde kommun
KS2024.0606

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 188/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 197/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- anta Regler för uteservering i Skövde kommun.
- upphäva Riktlinjer för uteservering (KS2023.0111).

Sammanfattning
Våren 2023 beslutades de nya riktlinjerna för uteservering för att förenkla hanteringen och 
informationen som delges krögare, restauranger och caféer i Skövde när de söker tillstånd 
för uteservering. Efter två sommarsäsonger och en vintersäsong har sektor samhällsbyggnad 
kunnat konstatera att riktlinjerna kan förenklas och justeras något för att få bättre täckning 
och tillgodose vissa andra platser och handläggare har samverkat med bygglov för att 
undvika extra arbete för förvaltningen.

Bakgrund
Tidigare dokument hette Riktlinjer för uteservering, 29 januari 2024 fattade 
kommunfullmäktige beslut om Riktlinjer för styrdokument i Skövde kommun. Vid denna 
revidering ändras namnet därför och anpassas efter detta nya styrdokument där "regler anger 
tydliga gränser och absoluta normer för kommunens agerande. De talar om vad som är 
tillåtet eller otillåtet genom praktiska instruktioner. Regler ska vara tydliga och får inte 
lämna något utrymme för tolkning. Regler kännetecknas av ord och uttryck som ”ska”, 
”måste” och ”får inte”".

Under 2022 började arbetet med att samla flera dokument till en skrift, samtal har förts med 
inblandade enheter där näringsliv och bygglov varit med och gått igenom dokumentet under 
arbetet och fått ge synpunkter. Den största nyttan är att i stället för att hänvisa till flera olika 
dokument kommer ett dokument användas. Detta antogs 2023.

Under 2024 har önskemål om fler satelliter inkommit och en ny restaurang med 
utrymmesbehov etablerats och då har dessa tagits med och andra förtydliganden i 
dokumentet har gjorts.
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Motivering till beslut
Beslutet behövs för att bringa ordning och reda i gatumiljön och göra ett styrdokument som 
är lättare att läsa för både handläggare och sökande. Sektorn har justerat vissa mått och 
tillåter även vindskydd på kortsidorna på uteservering då detta har efterfrågats. Dokumentet 
behövs för att ha en tydlig styrning som inte påverkas av enskild handläggares eller 
näringsidkares särskilda önskemål.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av tidigare Riktlinjer för uteservering, Regler för uteservering 
för Skövde kommun
Riktlinjer uteservering 2023.pdf
Bilaga, Markerade förändringar och tillägg
Förslag Regler för uteserveringar i Skövde kommun
Bilaga Kartor.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KS § 198/24
Revidering av Lokala ordningsföreskrifter Torghandel
KS2024.0607

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 189/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 198/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- anta revidering av lokala ordningsföreskrifter för Torghandel.
- revideringen av Lokala ordningsföreskrifter för torghandel gäller från och med 1 

januari 2025.

Sammanfattning
Sektor samhällsbyggnad har sett att torghandeln inte fyllt ut platserna på torget och därför 
har nu torghandelsplatser börjat upplåtas till uteserveringar. Med revideringen av de lokala 
ordningsföreskrifterna för torghandel kan kommunen vara mer flexibla med placeringar och 
kan ange andra platser än bara Hertig Johans torgs torghandelsyta om behovet av fler platser 
uppkommer. Dessutom öppnas möjligheten upp för Torgdagar.

Bakgrund
Handläggare på gata- och natur har genom samråd med näringsliv på sektor medborgare och 
samhällsutveckling, Next Skövde och Citygruppen i Skövde tagit in synpunkter på 
revideringen och presenterat arbetet.

Personalförändringar och ekonomi.
Förändringar ger positiv konsekvens på personalen och ekonomin då kommunen i dagsläget 
står med utgifter för driften av torghandel, bland annat för skötsel av torgbrunnar och för 
torgvärdar. Kommunen kommer få en minskad kostnad för torgvärdar om revideringen av 
ordningsföreskrifterna blir antagna. En konsekvens blir att arbetsbelastningen tidvis kommer 
öka med torgdagar. Dessa går dock att styra på ett bättre sätt.

Omvärldsanalys
Många likvärdiga kommuner i storlek har dragit in torghandel och upplåter torghandel enligt 
upplåtelse av allmän plats med polistillstånd. Men i närområdet har Tibro och Lidköping en 
levande torghandel och målet är att vi ska kunna locka torghandlare till Skövde under de 
annonserade torgdagarna.



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2024-11-18 kl. 13:00 20(81)

Motivering till beslut
Tjänsteorganisationen har fått önskemål från politiken, näringsliv och medborgare att se 
över torghandeln i Skövde i syfte att tillgodose tillgång till uteserveringar och möjligheten 
med torghandelsplatser på andra platser, samt att försöka väcka liv i torghandeln i Skövde 
igen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av Lokala ordningsföreskrifter Torghandel
Bilaga 1-3 Kartor
Förslag Reviderade 2024 Lokala ordningsföreskrifter för torghandel
Lokala Ordningsföreskrifter med markerade förändringar kvar 2024-10-14.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KS § 199/24
Revidering av Riktlinjer för styrgruppen för finskt 
förvaltningsområde
KS2024.0431

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 190/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 199/24

Beslut
Kommunstyrelsen antar reviderade Riktlinjer för styrgruppen för finskt förvaltningsområde.

Bakgrund
Kommunstyrelsen har tidigare antagit riktlinjer för styrgruppen för finskt 
förvaltningsområde och riktlinjerna reviderades senast den 7 mars 2022, § 32/22, dnr 
KS2021.041. I riktlinjerna finns även en beskrivning av sverigefinska referensgruppens 
sammansättning. Då sammansättningen av sverigefinska referensgruppen har ändrats och 
även antalet möten per år, behöver riktlinjerna revideras enligt följande:
Sverigefinska referensgruppen består av utsedda representanter från externa organisationer 
som berörs av förvaltningsområdet, exempelvis Skövde Finska Förening, Pensionärs-
föreningen Vipinä, Svenska kyrkans finskspråkiga församlingsverksamhet i Skövde, 
Träffpunkt Finnhovi, föräldrar till barn i förskole- och skolåldern och Sverigefinska 
Synskadeförbundet.

Sverigefinska referensgruppen sammanträder 4 gånger om året.

Tidigare text:
Referensgruppen består av utsedda representanter från externa organisationer som berörs 
av förvaltningsområdet, exempelvis Skövde Finska Förening, Pensionärsföreningen Vipinä, 
Svenska kyrkans finskspråkiga församlingsverksamhet i Skövde, Finnservice AB, 
Finlandiahemsföreningen, föräldrar till barn i förskole- och skolåldern, Träffpunkt 
Finnhovi, Axevalla Folkhögskola och Sverigefinska Synskadeförbundet.

I de tidigare riktlinjerna fanns inga uppgifter om antalet möten per år, men eftersom 
mötesarvode betalas ut till representanterna, bör antalet möten per år stå i riktlinjerna.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering Riktlinjer för styrgruppen för finskt förvaltningsområde
Riktlinjer styrgrupp finskt förvaltningsområde 2024
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Skickas till
Styrgruppen, finskt förvaltningsområde.
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KS § 200/24
Kollektivtrafik Trädgårdsstaden - Aspö, tillköp linje 5
KS2024.0612

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 191/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 200/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- objektet bussgata Titanvägen - Gamla Törebodavägen stryks ur sektor 
samhällsbyggnads genomförandeplan.

- trafikförsörjningen av Kvarnsjöområdet genomförs i enlighet med Västtrafiks 
förslag.

Bakgrund
Juni 2025 startar ett nytt linjenät för stadstrafiken i Skövde. I den initiala kommunikationen 
framkom att linje 3 läggs ner och att de boende i Kvarnsjöområdet därmed skulle hänvisas 
gå till hållplats Aspö för resor med kollektivtrafiken. För att möta resbehovet, lämnades 
under april 2024 en ansökan in om statlig medfinansiering för en bussgata mellan 
Titanvägen och Gamla Törebodavägen, som skulle möjliggöra en fortsatt trafikering genom 
Kvarnsjöområdet.

En närmare projektering av bussgatan pekar på stora anläggningstekniska svårigheter och att 
åtgärden kräver ändring av gällande detaljplaner. Det fanns därmed inga förutsättningar för 
att bussgatan skulle kunna färdigställas till trafikstart i juni 2025. För att skapa de 
tidsmässiga förutsättningarna lämnades därför en ansökan in under juni 2024 om tillfälligt 
tillköp av trafik in till Västtrafik. Tillköpet avsåg att linje 5 skulle köra via Gamla 
Törebodavägen och igenom Kvarnsjöområdet med trafikstart från juni 2025. Enligt bilagd 
offert kostar tillköpet 640 tkr per år. Förutsättningar för att tillköpet ska kunna genomföras 
är att vägporten under väg 26 förses med signalprioritering och att befintliga farthinder på 
Gamla Törebodavägen byts till bussvänliga farthinderåtgärder.

Västtrafik ser dock inte tillköpet som en långsiktigt hållbar lösning, då körvägen blir 
omständlig och omotiverad, med tanke på det låga resandet från Kvarnsjöområdet idag. För 
att nå området föreslår Västtrafik, att linje 5 istället körs via Gamla Törebodavägen hela 
vägen fram till cirkulationsplats Aspö. Detta ger en rakare körväg och också en förbättrad 
kollektivtrafik på hållplats Aspö som bland annat ger snabba resor mellan Aspö och 
sjukhuset. Förutsättningar är, liksom för tillköpet, att vägporten under väg 26 förses med 
signalprioritering och att befintliga farthinder på Gamla Törebodavägen byts till bussvänliga 
farthinderåtgärder. För att korta gångavståndet från Kvarnsjön kan en ny hållplats öppnas på 
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Gamla Törebodavägen i anslutning till området. Västtrafik ser denna lösning som långsiktigt 
hållbar och kommer därför att helt finansiera trafiken.

Motivering till beslut
Anläggandet av en bussgata mellan Titanvägen och Gamla Törebodavägen har visat sig 
medföra stora anläggningstekniska svårigheter och risker. Delar av området saknar 
detaljplan och i andra delar måste gällande detaljplan revideras. Att fullfölja projektet 
förutspås ta uppemot fem år. Mot den bakgrunden föreslås att objektet stryks ur Sektor 
samhällsbyggnads genomförandeplan.

Det faktum att Västtrafik inte ser tillköpet med körväg genom Kvarnsjöområdet som en 
långsiktigt hållbar lösning, föreslås att trafikförsörjningen av området genomförs i enlighet 
med Västtrafiks förslag.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Kollektivtrafik Trädgårdsstaden - Aspö, tillköp linje 5
Alternativ linje 5 underlag till kommunen

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Västtrafik AB, Sofia.Ottosson@vasttrafik.se 

mailto:Sofia.Ottosson@vasttrafik.se
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KS § 201/24
Rapport Parkering i Skövde, Framtidens parkering, 
uppdragsbeslut
KS2024.0611

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 192/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 201/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- ge Skövde Stadshus AB i uppdrag att utreda förutsättningar för att bygga upp en 
bolagsstruktur för ett kommunalt parkeringsbolag.

- ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att ta fram strategiska dokument som främjar 
mobilitet och utvecklar parkeringsfrågan i Skövde kommun, för att skapa effektiva 
och hållbara parkeringslösningar.

- de strategiska dokumenten ska antas senast 31 januari 2027.

Yrkanden
Torbjörn Bergman (SP) yrkar med stöd av Jerzy Kucier (SD) att styrdokumenten ska 
antas innan halvårsskiftet 2026.

Johan Ask (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag.

Protokollsanteckning
Ulrica Johansson (C) lämnar in protokollsanteckning som bifogas till protokollet.

Sammanfattning
Skövde kommun står inför en ökad efterfrågan på bilparkering i takt med att kommunen 
växer och behöver därmed se över kommunens strategiska dokument för parkering och 
offentliga ytor, samt utformning av hela parkeringsverksamheten.

Kommunen förvaltar idag parkeringsytor under olika nämnders ansvarsområden, vilket 
skapar otydlighet och varierande parkeringsregler. För att stödja hållbara mobilitet- och 
parkeringslösningar rekommenderas att parkeringsverksamheten organiseras i bolagsform, 
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där alla ytor kan ingå. Detta skulle möjliggöra en tydligare och mer transparent styrning, 
samt en mer effektiv användning av marken.

Bakgrund
2024 antar kommunstyrelsen ett projektdirektiv KS § 3/24 15 januari 2024, som syftar till att 
utreda delar i Skövde kommuns parkeringsfrågor. Projektdirektivet skapades för att möta 
kommunens tillväxt och förändring samt utreda om det finns möjlighet till mer effektivt 
nyttjande av kommunens mark och vilka styrdokument som behövs för att nå målen. En del 
av uppdraget bestod i att identifiera lämplig organisationsform för parkeringsverksamheten.

En utredning har under 2024 genomförts av sektor samhällsbyggnad. Sakkunniga inom de 
olika områdena har deltagit och rådfrågats under delmoment av utredningen.

Utredningen bifogas i sin helhet med tillhörande bilagor. Slutsatsen av utredningen är att 
fortsatt arbete behöver ske i två led med specificerade uppdrag. Denna för att effektivt driva 
utvecklingen av parkeringslösningar och parkeringsverksamhet framåt i Skövde kommun.

Del ett av det fortsatta arbetet är att utveckla en bolagsstruktur: Detta uppdrag innebär att 
skapa en tydlig struktur och uppbyggnad för det nya parkeringsbolaget. Det är viktigt att 
involvera representanter från relevanta områden som ekonomi, parkering och juridik för att 
säkerställa en välfungerande organisation.

Om parkeringsverksamheten skyndsamt behöver behandlas i bolagsform kan ett nytt bolag 
skapas genom omvandling av bolaget Kreativa Hus Mariesjö AB, dotterbolag till Kreativa 
Hus Skövde AB, som grund. Detta är fördelaktigt då detta bolag idag äger den mark där ett
mobilitetshus i Mariesjö kommer att byggas på.

Del två är att ta fram relevanta strategiska dokument: Detta uppdrag fokuserar på att 
utveckla strategiska dokument relaterade till parkeringsfrågor i Skövde kommun. Här bör 
representanter från samhällsbyggnadsprocessens olika delar; inklusive plan, bygglov, trafik, 
park, mark- och exploatering samt fastighet vara delaktiga. Dels för att skapa samsyn, men 
också för att bidra med spetskompetens och fånga upp viktiga aspekter.

Genom att dela upp arbetet kan varje grupp fokusera på sina specifika områden, vilket ökar 
chansen för att beslut kring både strategiska dokument och bolagsutformning blir 
välgrundade och effektiva.

Motivering till beslut
Skövde kommun är i en utvecklingsfas och strävar efter att växa på ett hållbart sätt med 
medborgarna i fokus. Målet är att nå en befolkning på 75 000 människor år 2040, vilket 
ställer krav på en välfungerande infrastruktur. I takt med denna utveckling förväntas 
efterfrågan på bilparkering öka.

Kommunen äger och förvaltar en mängd olika typer av parkeringsytor, men dessa sköts för 
närvarande under olika nämnder och styrelsers ansvar. Detta leder till variationer i 
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regleringar, där olika aktörer ansvarar för bevakningen beroende på förvaltningsområde. 
Dessutom ägs flera parkeringsanläggningar av andra aktörer, vilket ytterligare komplicerar 
det regelverk som parkörer behöver följa.

En viktig del av kommunens framtidsplaner är utvecklingen av den centrumnära stadsdelen 
Skövde Science City. Här planeras en omvandling från ett glest industriområde till en aktiv 
och blandad del av Skövde innerstad. Denna omvandling kommer att skapa ett betydande 
behov av strukturerade och välplanerade parkeringslösningar. Inom kort kommer det att 
anläggas mobilitetshus i stadsdelen, och valet av förvaltningsform för dessa anläggningar 
blir en central fråga som behöver behandlas skyndsamt.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Rapport Parkering i Skövde, Framtidens parkering, uppdragsbeslut
Bilaga PM Parkering Mariesjö SVEFA 2021-09-28
Bilaga Rapport Utredning framtida organisationsform parkering
Bilaga Riktlinjer för att beräkna parkeringsbehov i Skövde kommun
Bilaga Riktlinjer för att beräkna parkeringsbehov inom del av Skövde Science city
Bilaga Skövde Stadskärna Parkeringsutredning 2019
Bilaga SWOT-analys - framtida organisationsform för parkeringsverksamheten
Rapport - Parkering i Skövde
Bilaga Inventering Parkeringsytor 2024
Bilaga KF104-22 Beslut Mobilitetshus Skövde Science city
Bilaga Metoder för Parkeringshantering

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Skövde Stadshus AB
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KS § 202/24
Svar på Remiss av promemorian Statsbidrag till enskild 
väghållning Dnr LI2024/01755
KS2024.0526

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 193/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 202/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt nedan som 
svar på remiss av promemorian statsbidrag till enskild väghållning (Dnr LI2024/01755).

Yttrande
Skövde kommun anser att det föreslagna regelverket i huvudsak är tydligt och en förbättring 
jämfört med den nuvarande förordningen. Att förtydliga vilka enskilda vägar som omfattas 
av statsbidrag samt att främja en samhällsekonomiskt effektiv och långsiktigt hållbar 
transportförsörjning är positivt. Det är särskilt viktigt att statsbidragen går till vägar som är 
av allmänt intresse, vilket stärker bidragens relevans ur ett samhällsperspektiv. Kommunen 
efterfrågar dock ytterligare klargöranden kring hur "allmänt intresse" ska bedömas i 
praktiken för att säkerställa rättssäkerhet och likvärdig behandling över hela landet.

Skövde kommun framhåller vikten av enskilda vägar för lokal transportinfrastruktur, särskilt 
i glesbygden där de är avgörande för tillgång till samhällsservice och näringsliv. Statsbidrag 
är därför nödvändiga för att upprätthålla en hållbar infrastruktur i dessa områden. 
Kommunen ser positivt på att den nya förordningen syftar till att främja hållbar 
transportförsörjning för både medborgare och företag.

Förslaget att slopa undantaget för bidrag till enskilda vägar inom detaljplanerade område, 
välkomnas av Skövde kommun. Detta möjliggör bidrag för tidigare uteslutna vägar och 
skapar en mer rättvis resursfördelning. Kommunen ser också positivt på att vägar med 
enskilt huvudmannaskap inom dessa områden fortsatt omfattas av bidrag, vilket främjar 
långsiktigt hållbar väghållning.

Skövde kommun ser positivt på att Trafikverkets roll i den enskilda väghållningen 
förtydligas. Trafikverkets serviceskyldighet gentemot enskilda väghållare är viktig för att 
säkerställa att bidragssystemet fungerar effektivt och rättvist. Kommunen ser gärna att 
Trafikverket tar en aktivare roll i att stödja enskilda väghållare i deras ansökningar och vid 
genomförandet av särskilda åtgärder.
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Förslaget att stärka återkravsmöjligheterna och därmed minska risken för missbruk av 
bidragssystemet är en välkommen åtgärd. Skövde kommun anser dock att det är viktigt att 
reglerna för återkrav är tydliga och proportionerliga för att inte skapa osäkerhet eller 
avskräcka väghållare från att söka bidrag. Kommunen föreslår att riktlinjerna för återkrav 
utarbetas i samråd med kommuner och väghållare för att säkerställa att de är rättvisa och 
enkla att tillämpa.

Den nya förordningen kan vara fördelaktig för Skövde kommun, särskilt genom möjligheten 
att söka bidrag för enskilda vägar som idag inte ingår i kommunens vägnät. Detta skulle 
kunna leda till en mer enhetlig drift av vägnätet som kommunen ansvarar för, vilket tidigare 
diskuterats med enskilda väghållare.

Förslaget kan medföra en ökad möjlighet att söka bidrag för fler vägar, särskilt inom 
detaljplanerade områden. Detta kan leda till ett mer enhetligt vägnät och potentiellt sänkta 
kostnader för vägunderhåll. De ekonomiska effekterna bedöms vara marginella, då bidragen 
fortsätter att ges i mån av tillgång på medel, vilket kan leda till något lägre bidragsnivåer om 
inga ytterligare medel tillförs. Tydligare regler för återkrav minskar risken för missbruk av 
systemet och skapar bättre kontroll över medlens användning.

Sammanfattning
Skövde kommun stödjer i stort förslaget och anser att det föreslagna regelverket utgör en 
förbättring jämfört med den nuvarande förordningen. Kommunen framhäver vikten av att 
statsbidrag går till vägar av allmänt intresse för att säkerställa en samhällsekonomiskt 
effektiv och hållbar transportförsörjning. Skövde efterfrågar tydligare kriterier för 
bedömning av "allmänt intresse" för att garantera rättssäkerhet.

Kommunen ser positivt på att förslaget om att slopa undantaget för bidrag inom 
detaljplanerade områden skulle möjliggöra en mer rättvis resursfördelning och en mer 
enhetlig väghållning. Trafikverkets roll och serviceskyldighet gentemot enskilda väghållare 
bör förtydligas för att effektivisera bidragssystemet.

Förslaget om att stärka återkravsmöjligheterna bedöms också som en bra åtgärd, men 
kommunen betonar vikten av att dessa regler är tydliga och rättvisa. Sammanfattningsvis 
kan den nya förordningen leda till ökad möjlighet att söka bidrag för fler vägar, vilket 
gynnar både kommunen och dess invånare.

Bakgrund
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet har skickat en promemoria på remiss angående 
statsbidrag till enskild väghållning. Promemorian föreslår att den nuvarande förordningen 
(1989:891) ersätts med en ny förordning för att förenkla och modernisera regelverket. Syftet 
med den nya förordningen är att tydliggöra kriterierna för statsbidrag till enskilda vägar som 
har allmänt intresse och att främja en samhällsekonomiskt effektiv och hållbar 
transportförsörjning.
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Josefin Vidlund, trafikingenjör och Inger Carlsson, tf sektorchef samhällsbyggnad har 
deltagit i beredningen av ärendet.

Ändringarna föreslås träda i kraft den 1 januari 2026.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Remiss av promemorian Statsbidrag till enskild väghållning Dnr 
LI2024/01755
Promemoria Statsbidrag till enskild väghållning

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet, li.remissvar@regeringskansliet.se 

mailto:li.remissvar@regeringskansliet.se
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KS § 203/24
Svar på Bostadsförsörjningsprogram Hjo kommun 2025-
2030
KS2024.0546

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 194/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 203/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt nedan som 
svar på remiss "Förslag till bostadsförsörjningsprogram för Hjo kommun 2025-2030".

Skövde kommuns yttrande
Skövde kommun ställer sig bakom Hjo kommuns förslag till bostadsförsörjningsprogram.

Bakgrund
Varje kommun ska ha en aktuell bild över bostadsförsörjningen i kommunen. Lagen om 
kommunernas bostadsförsörjningsansvar anger att kommunerna ska ta fram riktlinjer för 
bostadsförsörjningen och att dessa ska samrådas med Länsstyrelsen och en samordning ska 
ske mellan berörda kommuner.

I Hjo kommun så bor 71 % i tätorter, (Hjo och Korsberga). De senaste 10 åren så har det i 
snitt färdigställts 18 bostäder per år (totalt ca180 bostäder). Hjo upplever att man har en 
bostadsbrist i tätorten, underskottet drabbar särskilt gruppen unga människor som ska flytta 
till sin första egna bostad.

Om befolkningen i regionen kommer att växa i enlighet med kommunalförbundets mål så 
ser man ett behov av 360 nya bostäder fram till 2030. Utifrån de förutsättningar som finns i 
Hjo så tror man att befolkningsökningen kommer att ske genom inflyttning och att ett 
rimligt scenario är 50 personer om året.

Kommunen har en god planberedskap för bostäder. I Hjo kommun finns inget kommunalt 
bostadsbolag som har i uppgift att ordna med bostäder. Bostadsfrågan lösas tillsammans 
med branschens aktörer.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Bostadsförsörjningsprogram Hjo kommun 2025-2030
Bostadsförsörjningsprogram för Hjo kommun 2025–2030
Bilaga till bostadsförsörjnings-program för Hjo kommun
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Hjo kommun, kommunen@hjo.se 

mailto:kommunen@hjo.se
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KS § 204/24
Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2025-2027
KS2024.0496

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 195/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 204/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa kommunstyrelsens verksamhetsplan 2025-2027 med 
internbudget och internkontrollplan samt att första strategin under målet Tillväxt och 
attraktionskraft ska ändras enligt kursiverad text nedan. 

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar att första strategin under målet Tillväxt och attraktionskraft ska ändras 
till följande skrivning; (ändrad text i kursivt).

Strategi

Förtätning och stadsspridning avseende Skövde centralort samt möjliggörande av 
byggnation på landsbygden och i dess tätorter.

Beskrivning:

Nulägesanalys

Västra Götalandsregionens befolkningsprognos och den faktiska befolkningsutvecklingen i 
Skövde talar inte för att Skövde kommer att klara tillväxtmålet om 75 000 invånare 2040. 
Skövde kommuns befolkningsprognos, gjord av Sweco Strategy, ger en mer positiv bild då 
man också tagit hänsyn till planerat bostadsbyggande. Nulägesanalysen pekar på goda 
möjligheter till förtätning i Skövde centralort. Den nya Översiktsplanen pekar ut områden 
för möjlig stadsspridning framförallt i Stadsskogen men också i anslutning till övriga 
tätorter. I Svenskt Näringslivs enkät anger företagen de mest prioriterade åtgärderna, där 
byggandet av fler bostäder prioriteras högst, vilket därmed tolkas som en viktig förutsättning 
för näringslivets möjlighet att växa. 

Om strategin

Större volymer av bostäder kommer troligen koncentreras till geografier där 
marknadsförutsättningarna är mest gynnsamma. För att möta önskad effekt 
"befolkningstillväxt i hela kommunen", behöver förutsättningar finnas för bostäder i 
centralorten samt på landsbygden med dess tätorter. 
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Olika lägen kan vara olika attraktiva för olika målgrupper och variera över tid och 
konjunkturcykler. För att vara framgångsrika behöver vi ha planberedskap som möjliggör 
flexibilitet för att möta den faktiska efterfrågan.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar att fastställa kommunstyrelsens verksamhetsplan 2025–2027 samt att första 
strategin under målet Tillväxt och attraktionskraft ska ändras enligt Johan Asks (S) yrkande. 

Bakgrund
En verksamhetsplan för 2025–2027 har arbetats fram för kommunstyrelsens ansvarsområde. 
I verksamhetsplanen beslutas prioriterade utvecklingsmål med tillhörande indikatorer. 
Målen är fastställda för mandatperioden, och utgår från nämndens grunduppdrag såsom det 
definieras i den statliga styrningen (lagar och förordningar) och i den kommunala styrningen 
(reglemente och styrdokument som gäller för verksamheten, till exempel Vision Skövde 
2040 och strategisk plan med budget).

I planen ingår också strategier och indikatorer för kommunfullmäktiges mål, internbudget 
och internkontrollplan. Internkontrollplanen har tagits fram utifrån riskanalys och 
riskbedömning som genomförts i kommunstyrelsen.

Kommunstyrelsens totala driftsbudget uppgår till 641,8 miljoner kronor för år 2025. Det är 
en ökning med 23,2 miljoner kronor jämfört med driftsbudgeten för år 2024. Förändringen 
utgörs av pris- och personalindex, investeringsrelaterade kostnader, verksamhetsövergångar 
och budgetprioriteringar från kommunfullmäktige. I driftsbudgeten ingår också 
effektiviseringskrav för 2025.

Den totala investeringsbudgeten för kommunstyrelsen 2025 är 181,1 miljoner kronor. 
Investeringsbudgeten innefattar infrastruktur, inventarier och fastighetsförvärv

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2025-2027
Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2025-2027
Bilaga internkontrollplan 2025

Skickas till
Sektorschefer SSB, SMS och KLS
Liselott Möll, controller KLS
Emma Friberg, stabschef SMS
Camilla Källerman, controller SSB
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KS § 205/24
Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2025
KS2024.0587

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 196/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 205/24

Beslut
Kommunstyrelsen fastställer besluts- och attestförteckning från och med 2025-01-01 enligt 
bilaga Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2025.

Bakgrund
Enligt reglemente för attest ska styrelsen utse beslutsattestanter, ersättare samt i tillämpliga 
fall beställningsattestanter för varje kalenderår. Beslutsattesträtten är personlig. Beslut om 
löpande uppdateringar av besluts- och attestförteckningen under året tas i enlighet med 
kommunstyrelsens delegationsordning.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2025
Besluts- och attestförteckning kommunstyrelsen 2025

Skickas till
Liselott Möll, KLS
Emma Friberg, SMS
Pernilla Carlgren, SSB
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KS § 206/24
Beslut om Folkhälsoinsatser i Skövde kommun - 
folkhälsoplan 2025
KS2024.0540

Behandlat av Datum Ärende
1 Beredning medborgare och folkhälsa 2024-10-16 6/24
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 197/24
3 Kommunstyrelsen 2024-11-18 206/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta Folkhälsoinsatser i Skövde kommun – folkhälsoplan 
2025 med tillhörande budget. 

Bakgrund
Lokalt folkhälsoarbete i Skövde kommun regleras via samverkansavtal mellan Skövde 
kommun och delregionala nämnden östra (DRNÖ). Utifrån avtalet ska strategiskt 
folkhälsoråd bereda en budget och en verksamhetsplan för prioriterade insatser som ska ske 
med de medel knutna till samverkansavtalet. Budget och verksamhetsplanen ska beslutas i 
kommunen och skickas till DRNÖ senast 31 januari innevarande år. 

Folkhälsoinsatser i Skövde kommun – folkhälsoplan 2025 tar sin grund i program för 
folkhälsa och social hållbarhet som antogs av kommunfullmäktige i november 2023 (KF § 
153/23). Under 2025 synliggörs specifika satsningar som strategiska folkhälsorådet stödjer 
med utvecklingsmedel. Utöver insatserna så planeras det strategiska arbetet fortsatt fokusera 
på att sprida kunskap om programmet, och vidareutveckla stödet till nämnder och sektorer 
utifrån behov.

Beredning medborgare och folkhälsa har berett ärendet 16 oktober och strategiskt 
folkhälsoråd behandlade folkhälsoplan 2025 vid sammanträdet den 23 oktober. Vid 
strategiskt folkhälsoråd föreslås justering av folkhälsplan 2025 avseende målgrupper i 
projektet tidiga samordnade insatser. Målgrupp är justerad till barn och unga som uppvisar 
tidiga tecken på ohälsa, skolsvårigheter eller sociala och psykologiska utmaningar. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Beslut om Folkhälsoinsatser i Skövde kommun - folkhälsoplan 2025
Projektplan Tidiga samordnade insatser (TSI)
Folkhälsoplan 2025 Skövde_förslag_ver4
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Skickas till
Delregionala nämnden östra
Ramona Nilsson, chef sektor medborgare och samhällsutveckling
Emma Friberg, stabschef sektor medborgare och samhällsutveckling
Gunilla Carlsson, folkhälsostrateg
Rebecka Thilén, folkhälsostrateg
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KS § 207/24
Beslut om Skövde kommuns anslutning till strategin 
Jämställt Västra Götaland 2024-2027
KS2024.0192

Behandlat av Datum Ärende
1 Beredning medborgare och folkhälsa 2024-10-16 5/24
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 198/24
3 Kommunstyrelsen 2024-11-18 207/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att:

- Skövde kommun ansluter sig till strategin Jämställt Västra Götaland 2024-2027. 
- Skövde kommun prioriterar målen Fler utrikesfödda kvinnor i Västra Götaland ska 

vara etablerade på arbetsmarknaden och ha egen försörjning, samt Kvinnors och 
flickors behov, livsvillkor och förutsättningar ska beaktas i högre utsträckning i 
uppbyggnaden av och deltagande i den civila beredskapen i Västra Götaland. 

- uppdra åt kommunstyrelsens ordförande att underteckna anslutningsblanketten för 
Jämställt Västra Götaland. 

Bakgrund
Jämställt Västra Götaland 2024-2027 är en länsövergripande strategi som pekar ut 
riktningen för jämställdhetsarbetet i länet. Strategin är framtagen av Länsstyrelsen Västra 
Götaland som har regeringens uppdrag i att driva, samordna och stödja 
jämställdhetsintegrering på regional och lokal nivå. Strategin fastställdes under våren 2024 
och syftar till att samla aktörer i Västra Götaland och bidra till en ökad 
jämställdhetsintegrering. 

Strategin innehåller 15 regionala jämställdhetsmål där samtliga har bäring på de nationella 
jämställdhetsmålen. Av dessa 15 är fyra prioriterade områden utpekade av regeringen i 
Länsstyrelsens uppdrag. Dessa är; ekonomisk jämställdhet, utrikesfödda kvinnors etablering 
på arbetsmarknaden, jämställdhetsintegrering inom civil beredskap, samt hedersrelaterat 
våld och förtryck. 

Under hösten erbjuds kommuner och andra aktörer att ansluta sig till strategin. Att ansluta 
sig till strategin innebär att kommunen får ta del av Länsstyrelsens metodstöd och 
kompetens inom respektive område. Länsstyrelsens förväntan på anslutande organisationer 
är att: 

• ett politiskt beslut fattas om att ansluta sig
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• strategiarbetet förankras i den egna organisationen
• prioriterar vilka av strategins regionala mål som organisationen ska fokusera på
• kontaktperson utses gentemot Länsstyrelsen och den egna verksamheten
• utifrån aktörens förutsättningar och tillgänglig data, bistå med underlag till 

Länsstyrelsen
En anslutning till strategin medför inte någon ytterligare kostnad för kommunen. 

Inför politisk beredning har ärendet handlagts i syfte att undersöka vad och på vilket sätt 
Skövde kommun redan arbetar med respektive prioriterat område i strategin, samt att 
tjänstemannaorganisationen lämnar förslag på vilket/vilka prioriterade områden Skövde 
kommun föreslås ansluta sig till. Resultatet visar att det pågår satsningar och verksamhet 
inom samtliga prioriterade områden som är utpekade i strategin Jämställt Västra Götaland 
2024-2027. Utifrån att en anslutning till strategin ska generera en förstärkning och 
uppväxling av ett redan befintligt arbete bedömer förvaltningen att två av målen är att 
rekommendera. Det är målet jämställdhetsintegrering inom civil beredskap med anledning 
av att jämställdhet redan har identifierats som ett viktigt perspektiv att lyfta in i 
uppbyggnaden av kommunens civila beredskap. Samtidigt som kompetensen för hur det ska 
genomföras anses som begränsad. Länsstyrelsen anses här kunna vara en viktig part för att 
komma vidare i arbetet. Det andra målet är fler utrikesfödda kvinnor i Västra Götaland ska 
vara etablerade på arbetsmarknaden och ha egen försörjning. Skövde kommun har varit 
pionjärer inom arbetet med Skövdemodellen inom arbetsmarknadsenheten. Ett 
utvecklingsområde är att vidga arbetssättet till fler sektorer och även till det privata 
näringslivet. Här bedöms Länsstyrelsen, genom strategin, kunna vara en möjlig aktör för att 
möjliggöra kontakter med näringslivet.

Vid en anslutning till Jämställt Västra Götaland 2024-2027 ligger i linje med flera beslutade 
styrdokument. Exempelvis Vision Skövde 2040, KF-målen och program för folkhälsa och 
social hållbarhet.  

Ärendet har varit uppe för förankring i kommundirektörens ledningsgrupp och har beretts av 
beredning medborgare och folkhälsa. Kontaktperson gentemot Länsstyrelsen utses till 
folkhälsostrateg.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Beslut om Skövde kommuns anslutning till strategin Jämställt Västra 
Götaland 2024-2027
Jämställt Västra Götaland 2024-2027
Kartläggning av Skövdes pågående arbete utifrån Länsstyrelsens prioriterade 
jämställdhetsmål i strategin 

Skickas till
Länsstyrelsen Västra Götaland 
Ramona Nilsson, chef SMS
Lena Friberg, stabschef KLS
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KS § 208/24
Länsgemensamt samverkansavtal för 
ungdomsmottagningar i Västra Götaland
KS2024.0577

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 199/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 208/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta länsgemensamt samverkansavtal för 
ungdomsmottagningar i Västra Götaland.

Bakgrund
På uppdrag av Vårdsamverkan i Västra Götaland (VVG) har förslag på ett
samverkansavtal för ungdomsmottagningar i Västra Götaland tagits fram. Under hösten
2023 har förslaget till samverkansavtal varit hos parterna på remiss. 

Skövde kommun beslutade den 13 december 2023 (§198/23), genom kommunstyrelsens 
arbetsutskott, att anta socialnämndens yttrande angående Samverkansavtal 
ungdomsmottagningen i Västra Götaland som sitt eget att överlämna till Vårdsamverkan i 
Västra Götaland. Av yttrandet framgår det att Skövde kommun ställer sig bakom det nya 
länsgemensamma samverkansavtalet för ungdomsmottagningen. Kommunen delar 
uppfattningen att målet med samverkansavtalet är att det ska fungera som ett gemensamt 
styrdokument mellan huvudmännen där inriktningen och ansvaret för samverkan tydligt 
framgår. Kommunen är därtill positiv till att det i det nya länsgemensamma avtalet ingår att 
teckna ett lokalt samverkansavtal som än tydligare reglerar den lokala samverkan och 
ansvarsfördelningen mellan huvudmännen.

Inkomna synpunkter från övriga parter till har till största delen handlat om avtalstiden, som 
har förkortats, och om ekonomiavsnittet, som har förtydligats. Generellt var inkomna 
synpunkter positiva och de synpunkter som inkommit har hanterats. 

Samverkansavtalet bör antas av huvudmännen, däribland Skövde kommun, under hösten 
2024 för att kunna träda i kraft från 2025-01-01.

Det politiska samrådsorganet SRO har tagit beslut om att ställa sig bakom förslaget på
Samverkansavtal för ungdomsmottagningar i Västra Götaland, och rekommenderar
kommunalförbunden att rekommendera sina medlemskommuner att fatta beslut i enlighet
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med förslaget. 

Strategiska hälso- och sjukvårdsnämnden beslutade den 17 juni 2024 om att anta det
Länsgemensamt samverkansavtal för ungdomsmottagningar i Västra Götaland, att gälla från
och med 2025-01-01. Skaraborgs kommunalförbund har den 11 oktober beslutat att ställa sig 
bakom förslaget och rekommenderat kommunerna i Skaraborg att besluta enligt detta. 

Finansiering
Västra Götalandsregionen ansvarar för hela kostnaden för det medicinska uppdraget. Västra
Götalandsregionen och kommunerna delar lika på kostnadsansvaret för uppdraget kring
psykosocial och psykisk hälsa. Det innebär att Västra Götalandsregionen ska finansiera 75
procent av kostnaden för ungdomsmottagningen och kommunerna 25 procent av kostnaden.
Kostnaden ska årligen uppräknas med av regionfullmäktige beslutad uppräkningsfaktor. 
Detta upplägg speglas redan i de lokala samverkansavtalen och medför inga ytterligare 
kostnader för Skövde kommun. Det lokala samverkansavtalet finansieras inom 
socialnämndens befintliga budget.

Avtalstid
Samverkansavtalet gäller under perioden 2025-01-01 – 2027-12-31.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Länsgemensamt samverkansavtal för ungdomsmottagningar i Västra 
Götaland
SKBKF § 78/24 Länsgemensamt samverkansavtal för
ungdomsmottagningar i Västra Götaland
Samverkansavtal ungdomsmottagningen i Västra Götaland (pdf)

Skickas till
Skaraborgs kommunalförbund, info@skaraborg.se
Socialnämnden

mailto:info@skaraborg.se
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KS § 209/24
Yttrande till Justitieombudsmannen i ärende om begäran 
av allmän handling
KS2024.0571

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 200/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 209/24

Beslut
Kommunstyrelsen besluta att lämna yttrande enligt nedan som svar på remiss till 
Justitieombudsmannen. 

Bakgrund
I en anmälan till Justitieombudsmannen, JO, riktar P.S. klagomål mot bland annat Skövde 
kommun. Klagomålet rör att tjänsteperson i Skövde kommun inte svarat på en begäran om 
att ta del av allmän handling. 

JO har i sin utredning hämtat in muntliga upplysningar direkt från berörd tjänsteperson samt 
begär nu att kommunstyrelsen yttrar sig över det som förs fram i anmälan samt beskriver 
myndighetens handläggning och relevant lagstiftning. JO framhåller i sin begäran att den 
eller de befattningshavare som berörs bör ges möjlighet att lämna synpunkter och att det ska 
framgå av remissvaret. 

Förslag till yttrande är framtaget av kommunjurist, kanslichef och anmäld tjänstepersons 
närmsta chef vilken är chef för enhet kundstöd, IT-avdelningen.

Yttrande
Bakgrund
Hälsans hus är en fastighet belägen i Södra Ryd, en stadsdel i utkanten av Skövde tätort. 
Fastigheten ägs av ett externt, börsnoterat fastighetsbolag. Västra Götalandsregionen är den 
primära hyresgästen. Även Skövde kommun är hyresgäst och förhyr lokaler där verksamhet 
i form av en s.k. familjecentral bedrivs.

Under hösten 2023 skedde en incident avseende dataintrång som berörde Hälsans hus. 
Intrånget bestod i att en privatperson hade lyckats logga in i ett system tillhörigt Bravida 
som användes för fastighetens drift. Med anledning av det inträffade kontaktade 
privatpersonen Skövde kommuns kontaktcenter och anmälde intrånget.
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I enlighet med upprättade rutiner skickade kontaktcenter denna anmälan vidare till IT-
avdelningen, där den hanterades av incidenthanteraren NN. Eftersom anmälaren inte ville 
skicka uppgifter via e-post fick NN kontakta anmälaren per telefon. Av detta samtal 
framgick vad som angetts ovan, samt att det berörda systemet inte förvaltades av kommunen 
eller var relaterat till något annat system som förvaltades av kommunen, eller hade en 
systemdrift i kommunens IT-miljö. I och med detta kunde det konstateras att intrånget inte 
var ett ärende som berörde kommunen. Därför underlät NN att dokumentera dessa 
kontakter. Däremot kontaktade NN det företag som var systemägare och upplyste dem om 
det inträffade, samt att lösenordet borde bytas ut. 

Anmälarens begäran om utlämnande av allmän handling
Omkring sju månader senare fick NN ett e-postmeddelande från P.S. som uppenbarligen 
rörde denna incident. E-postmeddelandet skickades direkt till NN. P.S. som titulerade sig 
”slöseriombudsman”, bad att få ut incidentloggen, uppgifter vad som krävts i kompensation 
av Bravida samt om möjligt avtalet med Bravida. Eftersom kontakt med privatpersonen 
endast skett via telefon fanns ingen dokumentation avseende detta. Alldeles oavsett formen 
för kontakt med privatpersonen så saknades incidentlogg – beroende på att det aktuella 
systemet inte driftades av kommunen. Kommunen hade inget avtalsförhållande gentemot 
Bravida i denna del, varför såväl avtal med Bravida som skäl att kräva kompensation av 
Bravida helt saknades. Det fanns därmed inga allmänna handlingar att hantera i ärendet.     

I egenskap av handläggare i ärendet ålåg det NN att upplysa P.S. om att det inte fanns några 
handlingar att lämna ut. Det kom inte att utföras, vilket givetvis var olyckligt. Några 
närmare omständigheter kring hanteringen kom inte till närmsta chefs kännedom.

Vem ska lastas för det inträffade?
Frågan är därefter i vilken utsträckning NN kan lastas för det inträffade. NN, som lämnade 
sin anställning 2024-09-25 och därför inte har fått yttra sig över denna remiss, hade vid 
tidpunkten för händelsen varit anställd på kommunen i omkring tre år. NN får därför antas 
ha haft viss vana av hur dylika frågor borde hanteras. Detta fråntar givetvis inte 
arbetsgivaren från sitt övergripande ansvar, att upplysa medarbetarna om tillämpliga regler 
och rutiner på området.  

Kommunens övergripande hantering av området 
Kommunen har antagit ett handlingsdirigerande styrdokument på området, Rutin för begäran 
om utlämnande av allmän handling, bilaga 1.  Detta dokument upprättades efter att NN 
anställdes och fanns inte att tillgå under NN:s introduktion. När NN anställdes fanns det 
däremot snarlik information att tillgå på kommunens intranät.  I det generella 
introduktionsprogrammet för nyanställda i den kommunala organisationen berörs dessa 
frågor endast flyktigt. IT-avdelningen, där NN var anställd, saknar riktad utbildning eller 
information till nyanställda om vad som gäller vid hantering av allmänna handlingar. De 
brister som ligger i det anförda ska åtgärdas så snart som möjligt.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Yttrande till Justitieombudsmannen i ärende om begäran av allmän 
handling
Begäran om yttrande
Rutin för hantering av begäran om utlämnande av allmän handling

Skickas till
Justitieombudsmannen
Stabschef, kommunledningsstaben
Chef IT-avdelningen, kommunledningsstaben
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KS § 210/24
Revidering av Torghandelstaxa för Skövde kommun
KS2024.0608

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 202/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 210/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:

- anta revidering av torghandeltaxa.
- att revidering av torghandeltaxa ska gälla från och med 1 januari 2025.

Sammanfattning
Ärendet är tätt knutet till "Revideringen av lokala ordningsföreskrifter torghandel" 
ADM.2024.533, i det arbetet ska torghandel uppmuntras och torghandelsdagar genomföras 
samtidigt som fler möjliga platser för torghandel upplåts.

Bakgrund
2019 byggdes Hertig Johans torg om, den taxan som det då beslutades om var enkel och 
förutsatte att handeln skulle genomföras på torghandelsytorna på Hertig Johans torg och på 
Sandtorget vid undantag. Ryd fanns inte med i taxan.

I förslaget till revidering av torghandelstaxa har samtal genomförts med sektor medborgare 
och samhällsutveckling, Next Skövde och Citygruppen. Sektor samhällsbyggnad har även 
tittat på att omgivande kommuners taxa ligger jämförbart med föreslagen taxa för Skövde 
kommun.

Motivering till beslut
Sektor samhällsbyggnad har fått uppdrag från politiken och önskemål från cityföreningen 
och medborgare via insändare och synpunkter på sociala medier att se över torghandeln i 
Skövde. Syftet är att tillgodose tillgång till uteserveringar och möjligheten med 
torghandelsplatser på andra platser, samt ett försök att väcka liv i torghandel i Skövde igen. 
För att detta ska bli bra måste även taxan ses över.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av Torghandelstaxa för Skövde kommun



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2024-11-18 kl. 13:00 47(81)

Torghandelstaxa 2019
Torghandelstaxa Förslag 2024.pdf

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KS § 211/24
Skövde Energi AB:s avyttring av aktier i Billinge Energi 
AB till Lidköping Miljö och Teknik AB samt ägardirektiv, 
aktieägaravtal och bolagsordning.
KS2024.0579

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 203/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 211/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:

- godkänna Skövde Energi AB:s avyttring av 40 procent av bolagets aktieinnehav i 
Billinge Energi AB till Lidköping Miljö och Teknik AB enligt aktieöverlåtelseavtal 
med utgångspunkt i ett värde om 28 miljoner kronor. Slutlig köpeskilling bestäms på 
sedvanligt sätt genom reglering av faktiskt rörelsekapital i förhållande till avtalat 
(normalt) rörelsekapital samt plus/minus faktisk nettokassa/skuld vid tillträdesdagen.

- finansiering av förvärvet sker inom Skövde Energi AB:s befintliga utlåningsram
- godkänna att Billinge Energi AB ska ingå i Skövde kommuns koncernbank och 

koncernvalutakonto
- fastställa utlåningsram för Billinge Energi AB för år 2025 till 100 miljoner kronor 
- godkänna ägardirektiv, aktieägaravtal och bolagsordning för Billinge Energi AB

Bakgrund

I oktober beslutade Skövde Stadshus AB att ställa sig bakom Skövde Energi AB:s förvärv 
av Kraftringen Energi AB:s aktieinnehav i Billinge Energi AB. Bakgrunden är bolagets mål 
om att bidra till ökade förutsättningar för elektrifiering och omställning. En del av detta är 
att nyttja nuvarande energisystem mer effektivt genom att utveckla nya energitjänster inom 
flexibilitet, lagring, laddning och styrning. Samverkan med andra energibolag bedöms vara 
en viktig framgångsfaktor för att lyckas med utvecklingen. Under år 2023 tog Skövde 
Energi AB tillsammans med Skara Energi AB, Lidköping miljö & teknik AB, VänerEnergi 
AB och Tidaholms Energi AB fram en rapport med hjälp av Montel Group som beskriver 
hur energi-aktörer kan utveckla olika energitjänster. Rapporten pekar tydligt på att 
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samverkan är helt central och att ett el-handelsbolag är en lämplig plattform för en 
långsiktigt hållbar samverkan som gynnar utvecklingen inom energisektorn.  

Genom sitt förvärv av Kraftringen Energi AB:s aktier i Billinge Energi har Skövde Energi 
AB tillsammans med Skara Energi AB för avsikt att öka den lokala förankringen i Billinge 
Energi genom att få in fler lokala energibolag som delägare i Bolaget.  Detta har mynnat ut i 
att Lidköpings kommun genom kommunala bolaget Lidköping miljö & teknik AB föreslås 
gå in som delägare i Billingen Energi AB genom att förvärva 40 procent av aktierna från 
Skövde Energi AB. Transaktionen föreslås ske utifrån samma marknadsmässiga villkor som 
Skövde Energi AB förvärvade aktierna för, dvs en köpeskilling med utgångspunkt i ett värde 
av Bill-inge Energi AB om 70 miljoner kronor. Det motsvarar cirka 28 miljoner kronor för 
40 procent av aktierna i Billinge Energi AB.  

Enligt ägardirektivet ska Billinge Energi AB:s kassalikviditet hanteras genom Skövde 
kommuns koncernbank. Bolagets likviditetsbehov kan variera över tid till följd av att 
elpriserna förändras vilket främst kan uppstå under vinterhalvåret. Då är i regel elvolymerna 
högre vilket påverkar priset. Bolaget betalar för den inköpta elen innan bolaget får betalt 
från sina kunder vilket innebär att likviditetsbehovet kan öka kraftigt och kräver vid dessa 
tillfällen en högre nivå på utlåningsram. För att garantera att bolaget under sådana 
förhållanden behåller en god betalningsförmåga föreslås upplåningsram om 100 miljoner 
kronor. Bolaget kommer utöver ränta erlägga marknadsmässig ersättning för 
borgensåtagande samt administrationsavgift. Grunden för placering av överskottslikviditet 
och upplåning ska i riskhänseende utgå från Skövde kommuns finanspolicy. 

Uppdraget att utse lekmannarevisor och suppleant ska rotera mellan kommunfullmäktige i 
Lidköpings kommun och Skövde kommun. Första valet kommer ske i kommunfullmäktige i 
Lidköpings kommun. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Skövde Energi AB:s avyttring av aktier i Billinge Energi AB till 
Lidköping Miljö och Teknik AB samt ägardirektiv, aktieägaravtal och bolagsordning.
Bilaga 1. Aktieöverlåtesleavtal mellan Skövde Energi AB och Lidköping Miljö och Teknik 
AB
Bilaga 2. Ägardirektiv Billinge Energi AB
Bilaga 3. Aktieägaravtal Billinge Energi AB
Bilaga 4. Bolagsordning Billinge Energi AB

Skickas till
Skövde Stadshus AB
Skövde Energi AB
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Lidköping Miljö och Teknik AB 
Skara Energi AB
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KS § 212/24
Revidering av Skövde Stadshus AB:s dotterbolags 
ägardirektiv
KS2024.0568

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 204/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 212/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderade ägardirektiv för AB Skövdebostäder, 
Kreativa Hus Skövde AB med dotterbolag, Skövde Energi AB inklusive Skövde Energi 
Elnät AB, Balthazar Science Center AB och Skövde Mark, Exploatering och Utveckling AB 
med dotterbolag samt att instruera utsett stämmoombud att på bolagstämma anta det 
reviderade ägardirektivet för respektive bolag. 

Bakgrund
För varje mandatperiod görs en aktualitetsprövning av koncernbolagens ägardirektiv. 
Skövde Stadshus AB har genomfört ett beredningsarbete avseende de gemensamma delarna 
i de majoritetsägda bolagens ägardirektiv. I beredningsarbetet har dialog förts med 
dotterbolagen och kommunens enheter (ekonomi och redovisning, säkerhet och beredskap 
m.fl.). Skövde Mark, Exploatering och Utveckling AB har något färre revideringar än övriga 
bolag mot bakgrund av att verksamheten i den koncernen ska ske med utgångspunkt i redan 
utarbetade processer inom kommunens mark- och exploateringsarbete.

I bifogade förslag ses samtliga ändringar i röd text eller som överstrykningar av befintliga 
skrivningar. De väsentliga ändringarna sammanfattas nedan.

I portalparagrafen, 1.2 Kommunkoncernverksamhet, har tydliggjorts att bolagen ska bidra 
till kommunfullmäktiges beslutade mål. Med anledning av det nya EU-direktivet CSRD har 
det under p. 3.1. lagts till en ny punkt (f) om att bolagen ska ge in underlag för 
sammanställning av hållbarhetsredovisningen. I punkt 4.3, Budget, ställs krav på att bolagen 
ska komma in med en resultatbudget för kommande räkenskapsår samt en uppskattad sådan 
för året därefter samt en investeringsbudget med ett femårsperspektiv, istället för tidigare 
treårsperspektiv. En ny punkt om Intern kontroll har lagts till. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av Skövde Stadshus AB:s dotterbolags ägardirektiv
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Ägardirektiv Kreativa Hus Skövde AB
Ägardirektiv AB Skövdebostäder
Ägardirektiv Skövde Energi AB
Ägardirektiv för Balthazar Science Center AB
Ägardirektiv Skövde Mark, Exploatering och Utveckling AB

Skickas till
Skövde Stadshus AB samt de i beslutet berörda bolagen  
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KS § 213/24
Revidering av Next Skövde Destinationsutveckling AB:s 
ägardirektiv
KS2024.0569

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 205/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 213/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderat ägardirektiv för Next Destinationsutveckling 
AB samt att instruera utsett stämmoombud att på bolagstämma anta det reviderade 
ägardirektivet. 

Bakgrund
Skövde Stadshus AB har i samråd med Next Skövde Destinationsutveckling AB (Bolaget) 
och kommunens näringslivsenhet sett över Bolagets ägardirektiv vad avser punkt 1.3, ”Syfte 
med verksamheten”. Det har funnits ett behov av en översyn av bolagets uppdrag bland 
annat för att tydliggöra bolagets roll utifrån att utveckla, koordinera och positionera Skövde 
som destination men även att tydliggöra vad bolagets uppdrag syftar till för att stärka 
Skövdes attraktivitet för besökare, invånare och näringsliv. Utöver revideringen av punkt 1.3 
föreslås att de gemensamma reviderade delarna för Skövde Stadshus AB dotterbolag även 
ska gälla för Next Skövde Destinationsutveckling AB. 

I bifogat förslag ses samtliga ändringar i röd text eller som överstrykningar av befintliga 
skrivningar. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av Next Skövde Destinationsutveckling AB:s ägardirektiv
Ägardirektiv Next Skövde Destinationsutveckling AB

Skickas till
Skövde Stadshus AB
Next Skövde Destinationsutveckling AB
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KS § 214/24
Koncernbanken: Utlåningsramar 2025
KS2024.0581

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 206/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 214/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att fastställa följande utlåningsramar för år 2025 till sina 
kommunala bolag, kommunalförbund och stiftelser.

Namn- och organisationsnummer Utlåningsram 2025, I 
miljoner kronor

AB Skövdebostäder (556042-3039) 1700
Kreativa Hus Skövde AB (556647-1321) 800
Skövde Energi AB (556647-1321) 550
Skövde Mark, Exploatering och Utveckling AB (559387-2889) 400
Kommunalförbund Skaraborgsvatten (222000-0281) 290
Skövde Energi Elnät AB (556959-1141 150
Skövde Stadshus AB (556800-1498) 100
Von Haugwitz-Cedermarkska stiftelsen (866600-3325 70
Avfall & Återvinning Skaraborg (222000-1206 70
Räddningstjänsten Skaraborg (222000-1115) 20
Stiftelse Skaraborgs Läns Sjukhem (866600-8926) 10
Balthazar Science Center AB (556964-3801) 2

Bakgrund
Kommunens beslut om utlåning är i allmänhet av principiell beskaffenhet och är därför
förbehållet kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige kan dock delegera rätten att fatta 
beslut om utlåning om kommunfullmäktige angett ramar för låneåtagandet.

Utlåning genom koncernbanken höjer skuldsättningsnivån för kommunen eftersom det är
kommunen som lånar upp finansiella medel för att sedan låna ut dessa till kommunala
bolagen. För att ha kontroll över kommunens skuldsättning och de därmed förknippade 
risker måste kommunfullmäktige därför årligen fastställa maximala utlåningsramar till sina
kommunala bolag samt till anknutna kommunalförbund och stiftelser.
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Utlåningsramar utgår från det prognostiserade finansieringsbehov för varje bolag. I
utlåningsramen tas höjd för en viss osäkerhet i finansieringsbehovet. Ifall att oförutsedda
händelser skapar akut extra finansieringsbehov kan kommunstyrelsens ordförande ta ett 
beslut för en tillfällig utökning av låneram. Detta inom ramen för delegationen för brådskade 
beslut.

Koncernbanken har i enlighet med finanspolicy en permanent betalningsberedskap på 200
miljoner kronor för att kunna säkerställa finansieringen av kommunkoncernen i fall av
oförutsedda händelser.

Jämfört med föregående år har följande utlåningsramar förändrats:
Namn och organisationsnummer Förändring av låneram (I miljoner kronor)
Kommunalförbund Skaraborgsvatten 
(222000-0281)

Ökning med 40. Pga investeringsbehov 2025

Skövde Energi (556647-1321) Ökning med 100. Pga investeringsbehov

Handlingar
Koncernbanken: Utlåningsramar 2025

Skickas till
Ekonomichef
Finanscontroller
Berörda bolag och förbund



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2024-11-18 kl. 13:00 56(81)

KS § 215/24
Antagande av Taxa för prövning och tillsyn inom 
miljöbalkens område
KS2024.0583

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 207/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 215/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens 
område att gälla från den 1 januari 2025 enligt förslag från Direktionen för Miljösamverkan 
Östra Skaraborg (MÖS).

Bakgrund

Kommunfullmäktige har tidigare beslutat att anta en ny taxa för miljöbalkens område som 
gäller från och med 1 januari 2023 (KF § 121/22). Den innebar en övergång till 
efterhandsdebitering för de flesta verksamheter. Kvarvarande cirka 80 verksamheter med 
fast årlig avgift är verksamheter med prövningsnivå A och B (undantaget branschen 
jordbruk).

Miljönämnden östra Skaraborg beslutade den 9 oktober 2024 (MN § 57) att föreslå 
direktionen att föreslå kommunfullmäktige i Miljösamverkans medlemskommuner att anta 
en ny taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område att gälla från den 1 januari 
2025. 2024-10-18 (Dir § 19) beslutade direktionen (MÖS) i sin tur att föreslå 
medlemskommunerna att anta ny taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område att 
gälla från den 1 januari 2025

Huvudsyftet med det nya förslaget för taxa 2025 är att förändra taxan så att avgift kan tas ut 
för kostnader för prövning, tillsyn och kontroll enligt bestämmelser som genomför EU- 
direktiv inom miljöbalkens tillämpningsområde eller marknadskontrollagstiftningen inom 
miljöbalkens tillämpningsområde. Det kan till exempel handla om kontroll av 
växtskyddsmedel och animaliska biprodukter (ABP).

Att utföra kontroll enligt marknadskontrollagstiftningen innefattar att granska att krav på att 
kemiska produkter, varor och förpackningar uppfylls vid tillhandahållande på marknaden i 
fråga om utformning, märkning, innehållsförteckning, säkerhetsdatablad och annan 
information.



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2024-11-18 kl. 13:00 57(81)

Sammanfattning av skillnader mot nuvarande taxa
- Nya lokala koder för kyltorn eftersom vissa kyltorn nyligen blivit 

anmälningspliktiga.
- Nya lokala koder för att uppnå en mer detaljerad taxa. Detta behövs främst för att 

kunna ha ett mer detaljerat register internt för att underlätta urvalet vid tillsyn. 
Koderna påverkar inte några avgifter. Exempel: tidigare rymdes samtliga icke 
anmälningspliktiga hamnar under samma kod. Nu finns två separata koder för att 
skilja mellan de som har krav respektive är undantagna kravet på avfallsplan. 
Liknande justeringar har gjorts för fler verksamheter i taxan.

- Några lokala koder behövs inte längre.
- Redaktionella ändringar av koder för att de ska följa en enhetlig systematik för 

numrering.
- Uppdatering av tim- respektive inställelseavgift och startår för indexhöjning av 

dessa.

I övrig föreslås inga större förändringar gentemot gällande taxa.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Antagande av Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område
Dir § 19 Ny taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område från 1 januari 2025
Taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område

Skickas till
Miljösamverkan Östra Skaraborg
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KS § 216/24
Antagande av Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens 
område
KS2024.0584

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 208/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 216/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige besluta att anta Taxa inom strålskyddslagens område att gälla från den 
1 januari 2025 enligt förslag från Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS).

Bakgrund

Kommunfullmäktige har som medlemskommun i kommunalförbundet Miljösamverkan 
Östra Skaraborg tidigare antagit en taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område vilken 
började gälla den 1 januari 2020 (KF § 92/19).

Miljönämnden östra Skaraborg beslutade den 9 oktober 2024 (MN § 59) att föreslå 
direktionen (MÖS) föreslå kommunfullmäktige i Miljösamverkans medlemskommuner att 
anta en ny taxa inom strålskyddslagens område att gälla från den 1 januari 2025. 2024-10-18 
(Dir §21) beslutade direktionen i sin tur att föreslå medlemskommunernas fullmäktige att 
anta ny taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område att gälla från den 1 januari 2025.

Huvudsyftet med det nya förslaget för taxa 2025 är att ändra när avgiften för den planerade 
regelbundna tillsynen ska betalas. Verksamheterna får betala en avgift för den faktiskt 
nedlagda handläggningstiden efter genomförd tillsyn i stället för en fast årlig avgift i 
förskott.

Dessutom föreslås en ändring som innebär att taxans timavgift och inställelseavgift är 
samma som gällande avgifter för Miljönämnden östra Skaraborgs verksamhet för tillsyn 
enligt miljöbalken. Det innebär att taxan inte behöver innehålla någon text om årlig höjning 
av avgifter med procentsats enligt Prisindex för kommunal verksamhet (PKV). 
Miljönämnden östra Skaraborg behöver därmed inte heller fatta något årligt beslut om 
höjning av avgifterna enligt denna taxa utan endast enligt miljöbalkstaxan.

Ändringen av denna taxa följer den inriktning som tidigare skett inom kommunalförbundets 
miljöbalkstaxa och livsmedelstaxa vilket har inneburit att de flesta verksamheter har gått 
från att betala en fast årlig avgift i förskott för den planerade tillsynen till att numera betala 
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en avgift utifrån nedlagd tid efter genomförd tillsyn. Ändringen av denna taxa medför 
ytterligare ett steg till ökad andel efterhandsdebitering.

Det är lämpligt att denna taxa med efterhanddebitering börjar gälla från 2025 eftersom 
samtliga verksamheter som bedriver kosmetiskt solarium har fått tillsyn för den tid de betalt 
in i årliga avgifter. I dagsläget finns ingen skuld som försvårar en rättvis och enkel övergång 
från fasta årliga avgifter till efterhandsdebitering. 

I övrigt föreslås inga större förändringar gentemot gällande taxa.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Antagande av Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område
Dir § 21 Ny taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område från den 1 januari 2025
Taxa för tillsyn inom strålskyddslagens område

Skickas till
Miljösamverkan Östra Skaraborg
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KS § 217/24
Antagande av Taxa för tillsyn enligt lagen om åtgärder mot 
föroreningar från fartyg
KS2024.0585

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 209/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 217/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta Taxa för prövning och tillsyn enligt lagen om åtgärder 
mot förorening från fartyg att gälla från den 1 januari 2025 enligt förslag från 
kommunalförbundet Miljösamverkan Östra Skaraborg (MÖS).

Bakgrund

Miljönämnden östra Skaraborg beslutade den 9 oktober 2024 (MN § 58) att föreslå 
direktionen att föreslå kommunfullmäktige i Miljösamverkans medlemskommuner att anta 
en taxa för prövning och tillsyn enligt lagen om åtgärder mot förorening från fartyg att gälla 
från den 1 januari 2025. Direktionen fattade 2024-10-18 (Dir §20) beslut om att föreslå 
medlemskommunerna att anta ny taxa enligt förslag från Miljönämnden östra Skaraborg.

Den 1 maj 2023 trädde förändringar i lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från 
fartyg (LÅFF) i kraft, vilken innebär att miljönämnden (MÖS) ska pröva och godkänna 
avfallshanteringsplaner för fritidsbåtshamnar och utöva tillsyn över fritidsbåtshamnarnas 
mottagningsanordning för avfall. Miljönämndens ansvar berörs även av förordning 
(1980:789) om åtgärder mot förorening från fartyg samt Transportstyrelsens föreskrifter och 
allmänna råd om mottagning av avfall från fritidsbåtar (TSFS 2023:12).

Fritidsbåtshamnar har skyldighet att upprätta avfallshanteringsplaner. Tillsynen av 
hamnarnas mottagning av avfall från fritidsbåtar har tidigare varit Transportstyrelsens 
ansvar. Sedan tidigare utövar miljönämnden tillsyn över fritidsbåtshamnar i andra avseenden 
med stöd av miljöbalken.

Den förändrade lagstiftningen innebär bland annat att antalet båtplatser styr om 
fritidsbåtshamnen berörs av kommunens tillsyn och godkännande av avfallshanteringsplan. 
Enligt Transportstyrelsens föreskrift 2023:12 ska avfallshanteringsplanerna godkännas med 
högst 5 års mellanrum.

Enligt LÅFF 6 kap. 8 § andra stycket, har kommunen möjlighet att ta ut en avgift för tillsyn 
och godkännande av planer för mottagning och hantering av avfall från fartyg. 
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Miljösamverkan Östra Skaraborg föreslår att kommunens utökade ansvar ska finansieras 
genom en taxa. Både godkännande av plan och tillsyn föreslås finansieras genom en avgift 
per timme motsvarande tidsåtgången för tillsyn och handläggning. Avgiften föreslås 
debiteras i efterhand. Föreslagen timavgift är samma som den som används för annan tillsyn 
enligt miljöbalken.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Antagande av Taxa för tillsyn enligt lagen om åtgärder mot föroreningar 
från fartyg
Dir § 20 Ny taxa för prövning och tillsyn enligt lagen om åtgärder mot förorening från 
fartyg från den 1 januari 2025
Taxa för prövning och tillsyn enligt lagen (1980:424) om åtgärder mot förorening från fartyg

Skickas till
Miljösamverkan Östra Skaraborg, info@miljoskaraborg.se

mailto:info@miljoskaraborg.se
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KS § 218/24
Antagande av Taxa för tillsyn enligt lagen om 
sprängämnesprekursorer 2025
KS2024.0588

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 210/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 218/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta Taxa för tillsyn enligt lagen om 
sprängämnesprekursorer att gälla från den 1 januari 2025 enligt förslag från direktionen för 
Miljösamverkan östra Skaraborg (MÖS).

Bakgrund

Kommunfullmäktige beslutade 2018-09-24 (KF § 107/18) att anta en ny taxa för tillsyn 
enligt lagen om sprängämnesprekursorer som gäller från och med den 1 januari 2019.

Miljönämnden östra Skaraborg beslutade den 2024-10-09 (MN § 60) att föreslå direktionen 
att föreslå kommunfullmäktige i Miljösamverkans medlemskommuner att anta en taxa för 
tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer att gälla från den 1 januari 2025. 
Direktionen (MÖS) beslutade 2024-10-18 (Dir §22) i sin tur att föreslå 
medlemskommunerna att anta Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer att 
gälla från den 1 januari 2025.

Huvudsyftet med det nya förslaget för taxa 2025 är att ändra när avgiften för den planerade 
regelbundna tillsynen ska betalas. Verksamheterna får betala en avgift för den faktiskt 
nedlagda handläggningstiden efter genomförd tillsyn i stället för en fast årlig avgift i 
förskott.

Dessutom föreslås en ändring som innebär att taxans timavgift och inställelseavgift är 
samma som gällande avgifter för Miljönämnden östra Skaraborgs verksamhet för tillsyn 
enligt miljöbalken. Det innebär att taxan inte behöver innehålla någon text om årlig höjning 
av avgifter med procentsats enligt Prisindex för kommunal verksamhet (PKV). 
Miljönämnden (MÖS) behöver därmed inte heller fatta något årligt beslut om höjning av 
avgifterna enligt denna taxa utan endast enligt miljöbalkstaxan.

I övrigt föreslås inga större förändringar gentemot gällande taxa.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Antagande av Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer 
2025
Dir § 22 Ny taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer från den 1 januari 2025
Taxa för tillsyn enligt lagen om sprängämnesprekursorer

Skickas till
Miljösamverkan Östra Skaraborg
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KS § 219/24
Antagande av taxor för myndighetsutövning och 
rengöring (sotning)
KS2024.0552

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 211/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 219/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att:

- anta timavgifter 2024 (tillsyn och tillstånd 1066 kronor respektive 
brandskyddskontroll 943 kronor) som grund för timavgift 2025 och 
taxekonstruktioner för myndighetsutövning (tillsyn och tillstånd respektive 
brandskydd) att gälla från och med 2025-01-01 i Skövde kommun.

- anta timavgift (487 kronor) och taxekonstruktion för rengöring (sotning) att gälla 
från och med 2025-01-01 i Skövde kommun.

Bakgrund
Rengöring (sotning) och brandskyddskontroll är ett krav för kommunen att tillhandahålla 
enligt 3 kap. 4 § lag om skydd mot olyckor. Ansvaret för sotning (rengöring) och 
brandskyddskontroll är sedan tidigare överfört från kommunen till räddningstjänstförbundet. 
Taxekonstruktioner och taxor för myndighetsutövning inom Räddningstjänsten Skaraborg, 
tillsyn och brandskyddskontroll, samt för sotning har setts över och fastställts av 
räddningstjänstens direktion 2024-09-24 (D § 59). 

Direktionen beslutade 2024-09-26 §59 att uppdra förbundschef att skicka underlag för 
timavgifter och taxekonstruktion till respektive medlemskommun för antagande.

Brandskyddskontroll och rengöring (sotning)
Direktionen i Räddningstjänsten Skaraborg har tidigare fattat beslut om att förbundet från 
och med 2025-01-01 ska bedriva brandskyddskontroll i egen regi samt upphandla 
leverantörer för sotning med start 2025-01-01 respektive 2026-01-01. Mot bakgrund av detta 
har nuvarande taxekonstruktioner och taxor setts över och behöver antas på nytt. 
Taxekonstruktion för brandskyddskontroll och rengöring (sotning) kommer att vara 
desamma som tidigare. Taxekonstruktionen tillsammans med timavgiften ger taxan för de 
moment som berörs. 
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För brandskyddskontroll kommer befintlig timavgift som används i de kommuner där 
brandskyddskontroll redan bedrivs i förbundets regi sedan tidigare (Lidköping, Essunga, 
Grästorp och Vara) att vara den som gäller även för resterande sju kommuner (Skövde, 
Mariestad, Hjo, Tibro, Töreboda, Karlsborg och Gullspång). Timavgift för 
brandskyddskontroll behöver därmed antas av dessa kommuner att gälla från och med 2025-
01-01. För att göra det tydligt antas även taxekonstruktionen på nytt, även om den redan är 
gällande. Antagande av timavgift och taxekonstruktion sker i samtliga medlemskommuner 
för att det ska bli ett samtidigt beslut. 

För sotning ändras timavgifterna baserat på resultatet av genomförd upphandling. 
Upphandlingen har genomförts i förbundets samtliga medlemskommuner men har olika 
starttid på grund av när nuvarande avtal löper ut. Ny timavgift behöver antas i kommunerna 
Skövde, Mariestad, Hjo, Tibro, Töreboda, Karlsborg och Gullspång att gälla från och med 
2025-01-01. Ny timavgift behöver antas i kommunerna Lidköping, Essunga, Grästorp och 
Vara att gälla från och med 2026-01-01. Taxekonstruktionen är densamma som gällt tidigare 
men för att göra det tydligt antas även taxekonstruktionen på nytt, även om den redan är 
gällande.

Räddningstjänsten Östra Skaraborg har genomfört en konsekvensanalys för att identifiera 
vilken påverkan förändringarna medför för den enskilde medborgaren ur ett 
kostnadsperspektiv. Slutsatsen är att påverkan på medborgaren av att brandskyddskontroll 
bedrivs i egen regi inom förbundet i kombination med ny upphandling är att de flesta 
medborgarna får en lägre årlig totalkostnad för tjänsterna. 

Tillsyn
I samband med att räddningstjänsten nu genomför fler tillsyner än tidigare har behov ett av 
att se över nuvarande taxekonstruktion gällande tillsyn identifierats och förslag på 
förändringar tagits fram. Nuvarande taxekonstruktion missgynnar mindre verksamheter och 
verksamheter som sköter sitt brandskydd. De ändringar som föreslås gäller taxekonstruktion 
för tillsyn enligt lag om skydd mot olyckor och tillsyn enligt lag om brandfarliga och 
explosiva varor, övriga taxekonstruktioner kvarstår som tidigare. Timavgiften anses fortsatt 
rimlig och kommer behållas medan tid för uppföljning, som idag finns med i grundavgiften, 
flyttas och hanteras separat som en löpande timkostnad. Detta bedöms gynna verksamheter 
som sköter sitt brandskydd då de inte längre betalar för tid för uppföljning när ingen 
uppföljning behövs. Detta skapar möjlighet att ta betalt för den faktiska uppföljningstiden 
när uppföljning krävs samt att ta betalt för fler uppföljningstillfällen när det krävs. I förslaget 
till ny konstruktion finns även en avgift med för tillsyner där motparten inte dyker upp så att 
tillsynen inte kan genomföras. Dessa tillsyner har tidigare inte kunnat debiteras men medför 
kostnader för förbundet som behöver täckas.
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En konsekvensanalys har genomförts för att vilken påverkan förändringarna medför samt för 
att se hur motsvarande taxor och taxekonstruktioner ser ut hos andra räddningstjänster. 
Sammantaget kommer det att ske en omfördelning av intäkter som tillsammans inte bedöms 
påverka intäkterna från tillsynsverksamheten negativt.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Antagande av taxor för myndighetsutövning och rengöring (sotning)
D § 59 Taxor för myndighetsutövning och rengöring (sotning)
Avgifter för myndighetsutövning och rengöring (sotning) inom Räddningstjänsten 
Skaraborg
Konsekvensanalys inför förändring av taxekonstruktion för tillsyn
Konsekvensanalys inför ny taxa för brandskyddskontroll och rengöring (sotning)

Skickas till
Räddningstjänsten Skaraborg
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KS § 220/24
Antagande av Policy för sponsring
KS2020.0281

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 212/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 220/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta Policy för sponsring.

Bakgrund
Kommunrevisionen har vid flera tillfällen påpekat att Skövde kommun saknar en policy 
avseende sponsring. Med anledning av detta har ett förslag till policy för sponsring 
utarbetats av kansliavdelningen. 

Förslaget har remitterats till samtliga berörda nämnder samt till de kommunala bolag som 
kan antas vara berörda. 

Av de remissinstanser som inkommit med svar har samtliga uppgett att de ställer sig bakom 
förslaget eller inte har något att erinra mot detta. AB Skövdebostäder har emellertid påpekat 
att det känns angeläget att även regelverket för intern sponsring inom kommunkoncernen 
klargörs.  Skövde Stadshus AB har påpekat att begreppet ”kommunkoncernen” eventuellt 
kan vara lämpligt, eller att begreppet ”kommunen” kan utvecklas något.  

När det gäller remissinstansernas synpunkter så görs bedömningen att någon justering inte är 
påkallad. Det får anses framgå med tillräcklig tydlighet vara vilka organisationer som 
omfattas av policyn. Vidare saknas inskränkning för kommunintern sponsring, varför sådan 
omfattas i berörda delar.  

Mot bakgrund av detta bör förslaget antas i ograverat skick. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Antagande av policy för sponsring 
Policy för sponsring, utkast 2023-07-03
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Skickas till
Pär Gunnarsson, kommunjurist
Samtliga nämnder
Skövde stadshus AB
Författningssamlingen 
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KS § 221/24
Antagande av Riktlinjer för målstyrning
KS2024.0404

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 213/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 221/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar att anta förslaget till riktlinjer för målstyrning.

Bakgrund
Sedan Vision Skövde 2040 antogs 2022 har ett arbete pågått med att vidareutveckla Skövde 
kommuns målstyrning. Syftet med den utvecklade målstyrningen har främst varit att uppnå 
följande:

- ökat handlingsutrymme och initiativkraft
- ökat fokus på verksamheternas grunduppdrag
- tydligare styrning genom ett fåtal relevanta mål som sätter fokus på önskade 

förflyttningar
- ökat fokus på analys, resultat och kvalitet.

I mars 2024 (§41/24) uppdaterade kommunfullmäktige policyn för ekonomi- och 
verksamhetsstyrning i enlighet med de nya arbetssätten kopplat till målstyrning. Syftet med 
riktlinjerna för målstyrning är att mer utförligt än i policyn beskriva hur 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och nämnd (=den politiska nivån) arbetar med 
målstyrning och kvalitetssäkring av grunduppdraget. 

Kommunstyrelsen har skickat ut förslaget till riktlinjer på internremiss till nämnderna. 
Kultur- och fritidsnämnden, vård- och omsorgsnämnden, servicenämnden och 
bygglovsnämnden har ställt sig bakom förslaget utan ytterligare kommentarer. Barn- och 
utbildningsnämnden har också ställt sig bakom förslaget utan förslag på några ändringar i 
riktlinjerna, men informerar i sitt yttrande om att inom barn- och utbildningsnämndens 
ansvarsområden finns det redan en gemensam struktur för ett systematiskt kvalitetsarbete 
utifrån Skolverkets nationella kvalitetssystem i vilket det ingår att kvalitetssäkra 
grunduppdraget och identifiera prioriterade utvecklingsområden. 

Socialnämnden ställer sig också bakom förslaget till riktlinjer för målstyrning med en 
önskan om ett förtydligande i avsnittet som beskriver uppföljning och analys av prioriterade 
utvecklingsmål. Följande mening har därför lagts till under rubriken Uppföljning och analys 



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2024-11-18 kl. 13:00 70(81)

av prioriterade utvecklingsmål: ”Vid tertial 2 ligger fokus på att sammanfatta hur arbetet går 
framåt för att nå de prioriterade målen och slutföra eventuella uppdrag. I den årliga 
verksamhetsberättelsen, vid tertial 3, sker en mer fördjupad och fullständig analys samt 
målbedömning”. Bilderna i dokumentet har också uppdaterats för att stämma bättre överens 
med kommunens grafiska profil. I övrigt har bara redaktionella ändringar skett sedan 
riktlinjerna skickades ut på internremiss i maj.

Arbetet med att utveckla styrning och ledning pågår och styrdokumentet kan därför komma 
att revideras när Skövde kommun kommit längre i utvecklingsarbetet.   

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Riktlinjer för målstyrning
Riktlinjer för målstyrning version 2024-10-24

Skickas till
Samtliga nämnder
Ekonomichef
Författningssamlingen
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KS § 222/24
Antagande av Riktlinjer för god ekonomisk hushållning 
och hantering av resultatutjämningsreserv och 
resultatreserv
KS2024.0553

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 214/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 222/24

Förslag till beslut
Kommunfullmäktige besluta att:

- anta förslaget till riktlinjer för god ekonomisk hushållning och hantering av 
resultatutjämningsreserv och resultatreserv, 

- upphäva nuvarande riktlinjer för hantering av resultatutjämningsreserv (§135/2013  
dnr KS2013.0413).

Bakgrund
I kommunallagen och i lag om kommunal bokföring och redovisning beskrivs att kommuner 
ska ha en god ekonomisk hushållning i sin verksamhet och i sådan verksamhet som bedrivs 
genom andra juridiska personer det vill säga kommunkoncernen. Det är fullmäktiges uppgift 
att besluta om riktlinjer och mål för god ekonomisk hushållning för kommunkoncernen. 
Riktlinjerna omfattar också regelverk kring hantering av resultatutjämningsreserv/ 
resultatreserv. 

Under 2023 ändrades Kommunallagen och den resultatutjämningsreserv (RUR) som 
infördes i kommunallagen år 2013 ska enligt den nya lagen fasas ut och ersättas av en 
resultatreserv (RER). Resultatutjämningsreserv (RUR) avvecklas från och med 1 januari 
2024 men får vara kvar och nyttjas till utgången av år 2033 enligt nuvarande lagstiftning. 
Några nya avsättningar får inte göras. Första möjligheten att reservera medel till RER 
kommer att vara i samband med årsbokslutet 2024. Reserven kan användas för att hantera 
kommunens ekonomi över en konjunkturcykel.

Fullmäktige ska besluta om riktlinjer för god ekonomisk hushållning för kommunen. Utifrån 
ändringarna i kommunallagen har ett förslag till nya riktlinjer för god ekonomisk 
hushållning och hantering av resultatutjämningsreserv (RUR) och resultatreserv (RER) 
tagits fram. I riktlinjerna beskrivs innebörden av god ekonomisk hushållning ur ett 
finansiellt perspektiv och ur ett verksamhetsperspektiv samt hur god ekonomisk hushållning 
följs upp och utvärderas. Riktlinjen förtydligar också hur Skövde kommun avser att hantera 
kvarvarande resultatutjämningsreserv samt kommande resultatreserv. Följsamhet till 
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riktlinjen föreslås utvärderas i den ordinarie uppföljningsprocessen och företrädesvis i 
samband med årsredovisning.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Riktlinjer för god ekonomisk hushållning och 
resultatutjämningsreserv/resultatreserv
Riktlinjer för god ekonomisk hushållning och hantering av resultatutjämningsreserv och 
resultatreserv

Skickas till
Ekonomichef
Samtliga nämnder och sektorer
Författningssamlingen
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KS § 223/24
Revidering av Allmänna lokala ordningsföreskrifter
KS2024.0463

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-11-06 215/24
2 Kommunstyrelsen 2024-11-18 223/24

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att återremittera ärendet för ytterligare beredning.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar med stöd av Torbjörn Bergman (SP) återremiss för ytterligare 
beredning.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsen 
beslutar att återremittera ärendet.

Bakgrund
Revideringen avser två punkter. Den första punkten berör användning av lustgas i 
berusningssyfte och den andra berör alkoholförtäring. 

Revideringen avser § 12 i Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Skövde kommun:
1. ett tillägg görs genom § 12 a, som innebär att ett förbud mot bruk av lustgas 

(dikväveoxid) i berusningssyfte införs för samma områden där det idag är förbjudet 
att förtära alkohol enligt § 12. Bedömningen är att bruk av lustgas på offentlig plats 
kan innebära ordningsstörningar. Lustgasen som används och säljs har sällan annat 
syfte än att berusa sig, så det finns ingen anledning att den förekommer på de platser 
där vi föreslår att begränsa användningen. Förslaget till en ny lag om lustgas 
förändrar inte förutsättningarna för kommunerna att i de lokala 
ordningsföreskrifterna införa ett förbud inom geografiskt avgränsade områden. 

2. en ändring av volymprocent samt tillägg av alkoholpreparat för att följa gällande 
alkohollagstiftning.

Synpunkter har inhämtats från drogförebyggande samordnare och kommunpolis.

1. Användning av lustgas i berusningssyfte
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Användning av lustgas i berusningssyfte har ökat under senare år och framför allt verkar 
ökningen ske bland barn och unga. Antalet personer med allvarliga skador på grund av 
användningen ökar kraftigt. Riskerna med lustgas ökar när det används samtidigt som andra 
droger eller alkohol. 

Att använda koncentrerad lustgas i berusningssyfte kan innebära allvarliga hälsorisker 
såsom nervskador, blodproppar, syrebrist, köldskador och psykiatriska problem. Dessa 
risker kan skapa onödiga kostnader för sjukvården på kort och lång sikt och kan förebyggas 
genom att begränsa möjligheten för individer att tillgodogöra sig lustgas.

Lustgasen har även en kraftig påverkan på klimatet då det är en växthusgas som bidrar till en 
förstärkt växthuseffekt. Nedskräpning av farligt avfall är även en följd av 
lustgasanvändningen då det lokalt hittas många tomma lustgaspatroner och tuber slängda på 
offentliga platser i kommunen.

Under senare tid har frågan om bruk av lustgas i berusningssyfte aktualiserats. Ett antal 
kommuner har infört begränsningar för sådant bruk i de lokala ordningsföreskrifterna då det 
ännu inte finns någon lagstiftning om det. Regeringen har dock tillsatt Utredningen om 
lustgas och vissa frågor inom alkohol- och tobaksområdet, som i mars 2024 överlämnade sitt 
betänkande En trygg uppväxt utan nikotin, alkohol och lustgas, SOU 2024:23. Utredningen 
föreslår att det ska införas en ny lag som syftar till att motverka användningen av lustgas för 
berusning. Lagen föreslås träda i kraft den 1 januari 2026 och ska innehålla bestämmelser 
om försäljning och införsel av lustgas som syftar till att motverka användningen av lustgas 
för berusning.

2. Ordningsföreskrift alkoholförtäring 
Revidering av ordningsföreskrift gällande alkoholförtäring med anledning av förtydligande 
av volymprocent i alkohollagen (2010:1622) enligt följande. 

5 § i Alkohollagen (2010:1622) föreskriver att med alkoholdryck avses en dryck med en 
alkoholhalt som överstiger 2,25 volymprocent. Alkoholdrycker delas i denna lag in i 
spritdrycker, vin, öl och andra jästa alkoholdrycker.

10 § föreskriver att med alkoholhaltigt preparat avses en vara som innehåller mer än 2,25 
volymprocent alkohol och inte är alkoholdryck eller teknisk sprit och inte heller är sådant 
läkemedel som omfattas av läkemedelslagen (2015:315). Lag (2019:345).

Dryck som är alkoholfri eller som har en alkoholhalt om högst 2,25 volymprocent benämns 
lättdryck.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av Allmänna lokala ordningsföreskrifter
Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Skövde kommun - med markerade ändringar
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Skickas till
Handläggaren
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KS § 224/24
Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 2024-
11-18
KS2024.0007

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsen 2024-11-18 224/24

Beslut
Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut enligt nedan.

Bakgrund
KS2024.0008 Anmälan av delegationsbeslut från SSB
-42 Delegationsbeslut Färdtjänst 20241001-20241101
-43  Delegationsbeslut skolskjuts, Lå24-25, 241002-241104.
-44  Delegationsbeslut Mark- och exploatering 20241003-20241107.  
-45  Delegationsbeslut Markupplåtelse Oktober 2024.pdf

KS2024.0010-5  2024-10-18 Revidering attestförteckning KS
KS2024.0092-6  Delegationsbeslut Sektor socialtjänst oktober 2024, Yttrande, ansökan om 
antagning i allmänna hemvärnet.

BUN2024.0904 Anmälan av delegationsbeslut - beslut om gymnasieelevers elevresor 
(busskort), 2024
-03  Delegationsbeslut elevresor - busskort 241003-241108.

BUN2024.0009 Beslut att utse ställföreträdare för rektor enligt 2 kap. 9 § skollagen 
(delegationsbeslut) 2024
-18  Beslut att utse ställföreträdare för rektor enligt 2 kap 9 § skollagen (delegationsbeslut) 
2024, perioden 241029—241101
-19  Beslut att utse ställföreträdare för rektor enligt 2 kap 9 § skollagen (delegationsbeslut) 
2024, perioden 241029--241108.
-20  Beslut att utse ställföreträdare för rektor enligt 2 kap. 9 § skollagen, perioden 241101
-21  Beslut att utse ställföreträdare för rektor enligt 2 kap. 9 § skollagen (delegationsbeslut) 
perioden 241031-241101
-22  Beslut att utse ställföreträdare för rektor enligt 2 kap. 9 § skollagen (delegationsbeslut) 
perioden 241021—241103
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BUN2024.0873 Beslut om ekonomiskt stöd till inackordering till elever i en gymnasieskola 
med offentlig huvudman med filnumrering -47

BUN2024.0874 Beslut om gymnasieelevers elevresor - fordonsersättning med filnumrering 
04-05

KS2024.0476–11 Ordförandebeslut Svar på remiss Ds ett fritidskort för barn och unga - en 
aktiv och meningsfull fritid i gemenskap med andra (S2024:16).

KS2024.0504 Ordförandebeslut - Taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter för alkohol, 
tobak och receptfria läkemedel 2025.

KSAG §47/24 Beslut om undantag från begränsningen om högst 20 timmars ordinarie 
arbetstid och jourtid för medarbetare tillhörande avtal PAN och bilaga J till AB avseende 
objekt 38156.

BUN2024.1076-2, beslut 2024-10-21 av avdelningschefen för gymnasieskolan, gällande 
Skövde kommuns komplettering av handlingar samt yttrande i förvaltningsrättens mål nr 
4618-24 gällande laglighetsprövning enligt kommunallagen (elevresa, busskort)

KS2024.0547 Ordförandebeslut Samråd för detaljplanen del av Falevi 8:14 med flera, 
Falköpings kommun.

KS2024.0551 Ordförandebeslut Svar på remiss om ändring av Klyftamons naturreservat.

KS2024.0615 Ordförandebeslut Samverkansavtal mellan Skövde kommun och 
Göteborgsoperan för perioden 2025-07-01-2028-06-30

24-498 IT-avdelningen Samverkansavtal - Skövdebostäder 2024-2026
24-489 Avdelning kommunikation och kontaktcenter - Licensavtal Optimizely Cloud 2025
24-472 Hållbarhet och utveckling Inköpsavtal - 2c8 2024-2027

Kommunstyrelsens arbetsutskotts och kommunstyrelsens arbetsgivarutskotts protokoll
anmäls i sin helhet under anmälningsärenden.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Anmälan av delegationsbeslut till kommunstyrelsen 2024-11-18

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2024-11-18 kl. 13:00 78(81)



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsen Datum:2024-11-18 kl. 13:00 79(81)

KS § 225/24
Anmälningsärenden kommunstyrelsen 2024-11-18
KS2024.0006

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsen 2024-11-18 225/24

Beslut
Nedanstående handlingar har inkommit och anmäls härigenom till kommunstyrelsen.

Bakgrund

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Anmälningsärenden kommunstyrelsen 2024-11-18
Protokoll nr 110 Skövde Stadshus AB 2024-09-12
Bilaga 1. Utkast Aktieöverlåtelseavtal Billinge Enerig
Bilaga 2. Skrivelse från Skövde Energi AB
Ordförandebeslut Svar på remiss Ds ett fritidskort för barn och unga - en aktiv och 
meningsfull fritid i gemenskap med andra. signerat
Kallelse Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2024-10-18
Protokoll Miljönämnden östra Skaraborg 2024-10-09
Ordförandebeslut- Taxa för ansöknings- och tillsynsavgifter för alkohol, tobak och receptfria 
läkemedel 2025
Protokoll Direktionsmöte Skaraborgs kommunalförbund 2024-10-11
Beslut från Skolinspektionen om godkännande för stylistprogrammet vid Drottning Blankas 
gymnasieskola Skövde
Protokoll Direktionen Miljösamverkan östra Skaraborg 2024-10-18
Protokoll direktionsmöte Avfall  Återvinning Skaraborg 2024-10-21
D§43.1, Reviderad startplan version 16 oktober 2024
D§43.2, Presentation startplan version oktober 2024
Ordförandebeslut Samråd för detaljplanen del av Falevi 8:14 med flera, Falköpings 
kommun, signerat
Ordförandebeslut Svar på remiss Förslag till beslut om ändring av Klyftamons naturrservat, 
signerat
Kommuntal för mottagande av nyanlända 2025
Beslut från Skolinspektionen om avslag gymnasieskola vid skolenheten A1 Skolan i Skövde 
kommun dnr SI 2024:876
Beslut från Skolinspektionen om avslag gymnasieskola vid skolenheten A1 Skolan i Skövde 
kommun dnr SI 2024-876 
Beslut från Skolinspektionen om avslag gymnasieskola vid skolenheten A1 Skolan i Skövde 
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kommun dnr SI 2024-876, GDPR-maskad
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Informationer

Kommundirektör Johan Rahmberg informerade om följande;

• Rundabordssamtal - Kraftsamling för AI i kommuner och civilsamhälle 13 
november i Stockholm.
AI Sweden (nationellt center för AI, kommuner och regioner), SKR, Digg 
(Myndigheten för digital förvaltning) och MUCF (Myndigheten för ungdoms- 
och civilsamhällesfrågor. Tillsammans med Fredrik Edholm som håller ihop 
digitaliseringsarbetet för Skaraborg. Skaraborg och Skövde nämndes frekvent.

• Skaraborgs kommunalförbund – SKR – Handslag för digitalisering (utveckling 
av välfärden med hjälp av digitalisering) -  där vi ingår i samtliga fyra projekt 
för samtliga 15 kommuner.

• Vi är bra i Skövde, men kan bli bättre. Digitalisering/AI är inte svaret på alla 
frågor, men kan dels underlätta framtida kompetensförsörjningsutmaningar, 
men även förändra vår arbetssätt och ge bättre service till våra medborgare.

• Medskicket - Efterfråga och stötta initiativ inom era respektive nämnder.

• KDLG – Förhållningssätt till - Ny socialtjänstlag, hur kommer lagen påverka 
sektorerna. 

• KDLG och VD-gruppen – studieresa Malmö 15 – 17 januari. Malmö, fokus 
tillväxt och samhällsbyggnadsfrågor, ett led i arbetet med KF-mål och hur vi 
kan bli bättre tillsammans.

Kommunstyrelsens ordförande Theres Sahlström (M) informerade om följande;
• Deltog som talare på digital konferens om offentliga måltider. Konferensen 

arrangerades av Jordbruksverket den 15 oktober. 

• Deltog på Västsvensk samling tillsammans med företrädare för kommunalförbunden 
i Västra Götaland den 16 oktober. 

• Deltog i IFK Skövde Handbolls podd om Skadevi Cup och idrottens betydelse för 
Skövde som plats den 21 oktober.

• Deltog i möte med Downtown Advisors den 28 oktober

• Invigning av Södra metallvägen den 11 november

• Näringslivsgalan den 14 november



Protokollsanteckning från Centerpartiet till ärende- KS § 201/24 Rapport 
Parkering i Skövde, Framtidens parkering, uppdragsbeslut 

- ”Centerpartiet förordar att kommunens parkeringar läggs i ett bolag som finns idag, 

inte bilda ett nytt bolag.” 

Ulrica Johansson (C)  
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